
   Nr. 29 (621) Hind 6 krooni    Laupäev, 18. august 2007

Külade esindajad 
kogunevad
Jõgevamaale

Eesti Külaliikumine 
Kodukant eestvedamisel 
toimub Eesti Külade Maa-
päev sel aastal juba seits-
mendat korda, sedapuhku 
17.-19. augustini Jõgeva-
maal. Traditsioonilised 
maaeluteemalised mõtte-
talgud keskenduvad see-
kord ettevõtlikule külale 
Euroopa Liidus. Kümnes 
Jõgevamaa külas arutle-
takse Eestimaa külade et-
tevõtlikkuse ja leidlikkuse 
üle oma kodupaiga elu 
arendamisel, tuuakse häid 
näiteid, kuidas luua uusi 
töökohti maapiirkonda, 
kuidas on hoitud “meie-
tunnet”, kasvatades nii 
sotsiaalset kapitali.

Maapäevale on regist-
reerunud 350 osalejat üle 
Eesti ning 35 välisküla-
list kümnest välisriigist: 
Poolast, Lätist, Leedust, 
Soomest, Rootsist, Saksa-
maalt, Belgiast, Iirimaalt, 
Norrast ja Hollandist.

Maapäeva üritustel 
osalevad 17. augustil põl-
lumajandusminister Helir-
Valdor Seeder ja Riigikogu 
esimees Ene Ergma ning 
19. augustil regionaalmi-
nister Vallo Reimaa.

18. augustil toimuvad 
mõttetalgud kümnes Jõ-
gevamaa külas, töögruppe 
on lubanud külastada ka 
Eesti Vabariigi president 
Toomas Hendrik Ilves.

19. augustil toimuvale 
foorumile on oodatud Rii-
gikogu liikmed.

Liikumine Kodukant on 
Maapäevi korraldanud ala-
tes 1996. aastast eesmärgi-
ga koondada oma liikmed, 
maakondade külade esin-
dajad, koostööpartnerid 
ja võimuorganid ühistesse 
mõttetalgutesse maaelu 
arendamise teemal.

Maapäevade kandvaks 
ideeks on anda külaliiku-
misele järgnevaks kaheks 
aastaks selged suunad, 
püstitada reaalseid ülesan-
deid, leida lahendusteid, 
teha ettepanekuid Riigi-
kogule, ministeeriumidele, 
omavalitsustele.

Sellel Maapäeval aruta-
tu ja otsustatu saab olema 
oluliseks lähtekohaks Lii-
kumine Kodukant aren-
gustrateegia koostamisel 
2008–2013.

Eesti Külade VII Maa-
päev on pühendatud Lii-
kumise Kodukant 10. ja 
Euroopa Liidu 50. aasta-
päevale.

Maapäeva korraldamist 
toetavad Euroopa Komis-
jon, Jõgevamaa Omava-
litsuste Liit, Jõgevamaa 
omavalitsused, Jõgeva 
Maavalitsus, EV Põlluma-
jandusministeerium, Ha-
ridus- ja Teadusministee-
rium, BAPP. 

Paari aasta eest levis 
uudis, et Nõo vald hakkab 
ehitama uut spordihoonet, 
kulutulena naaberoma-
valitsustesse. Ikka leidus 
kahtlejaid, kas vaid 17 ki-
lomeetri kaugusel Tartust 
asuval omavalitsuskesku-
sel on mõtet nii kalli ette-
võtmisega jännata. 

Sirje Veldi

Tänaseks on 2900 ruut-
meetri suuruse pindalaga 
spordihoone valmis, siinne 
50 meetrit pikk ja 30 meet-
rit lai spordisaal on hetkel 
Tartumaa suurim.

“Meil on seitse erine-
vat saali, väga kvaliteetne 
pallimängupõrand ning 
maailmas väga arvestatava 
kvaliteediga jõusaali sisus-
tus, mis saabus just äsja 
Ukrainast. Tartumaal, ma 
arvan, sellele praegu mida-
gi vastu panna ei ole,” üt-
leb Nõo vallavanem Rain 
Sangernebo.

Kolm täismõõtmelist 
korvpalliväljakut lubavad 
arendada kõiki pallimän-
ge peale käsipalli. Spordi-
võistlusi mahub vaatama 
kuni 350 inimest.

Nõos on mõeldud ka 
toitlustamisele ja majutu-
sele. Spordihoone peafua-
jeesse tuleb kohvik, kus ar-
gipäeviti saab teed, kohvi 
ja saiakest. Kui tekib vaja-
dus suurema toitlustamise 

Nõo spordihoone sai valmis
järele, saadakse kokku-
leppele reaalgümnaasiumi 
sööklaga. Laagrit pidada 
soovijaile saab korraldada 
kooli internaadis ka maju-
tust. Salamisi loodab valla-
vanem, et kui riigile kuu-
luv Nõo reaalgümnaasium 
läheb kapitaalremonti, siis 
tehakse ehk korda ka staa-
dion.

Spordihoone projek-
teeris AS Tari ja ehitas AS 
Merko Tartu. Töökohti on 
plaanitud 5,5 – üks töö-
koht spordijuhile, ülejää-
nud administraatoritele ja 
koristajatele.

Kõik on oodatud
Hommikupoolikuti on 

spordihoone koolilaste 
päralt, pärastlõunasel ajal 
ja õhtuti on siia oodatud 
kõik vallaelanikud. Nõos 
on kolm arvestatavat spor-
diklubi, kus osaleb 220 ini-
mest. Kahes koolis kokku 
õpib enam kui 700 last ja 
vallavanema sõnul on just 
nemad uue spordihoone 
peamised kasutajad. 

Sangernebo sõnul on 
Nõos nüüd möödas need 
ajad, kus õpilased pidid 
kehalise kasvatuse tundi 
lippama 700-800 meetrit 
koolist kaugemal asuvasse 
vanasse amortiseerunud 
spordisaali või pidama 
võimlemistunde aulas ja 
koridorides.

“See oli pidev ja peaae-
gu ületamatu probleem,” 
ütles vallavanem. “Ja ega 
see ringilidumine, eriti tal-
visel ajal, polnud ka hea. 
Liiati kippusid lapsed tee-
peal ära kaduma – kellel-
gi oli vaja koju ja kellelgi 
poodi minna. Juba sellest 
sügisest saavad õpilased 
tulla kekatundi ilma õue 
minemata. Siin on korrali-
kud pesemis- ja riietumis-
ruumid.”

Kui koolitundides saa-
vad õpilased spordisaali 
kasutada tasuta, siis pä-
rastlõunal ja õhtul on siin 
sportimine mõistliku tasu 
eest.

Huvi majas võistlusi ja 
üritusi korraldada on il-
mutanud juba Nõo vanim 
ja tuntuim sulgpalliklubi. 
Kodusaalina soovib seda 
kasutada Nõo lihatööstuse 
korvpallimeeskond.

Jõudsid rongile
35 miljonit maksma 

läinud hoone ehitamiseks 
sõlmiti 30 aastane rendi-
leping Riigi Kinnisvara 
ASga ja tegelikult on vald 
spordihoone rentnik. Ren-
diks tuleb igal aastal valla-
eelarvest leida 2 miljonit 
krooni.

“Olime ühed viimastest, 
kes jõudsid 2005. aasta lõ-
puks sõlmida RKASga ka-
sutusrendilepingu,” ütles 

Sangernebo. “2006. aasta 
1. jaanuarist kehtima ha-
kanud seadusemuudatus 
võrdsustas kõik need tege-
vused laenuga ja praegusel 
ajal pole omavalitsustel 
Riigi Kinnisvaraga enam 
midagi teha, sest äripangad 
pakuvad soodsamaid lae-
nutingimusi kui RKAS.”

Ettevõtluse Arendamise 
Sihtasutuse kaudu sai vald 
spordihoone ehituseks 3,5 
miljonit tagastamatut abi 
Euroopa Liidu kohaliku 
füüsilise elukeskkonna 
arendamise programmist, 
mis aitas rendisummat vä-
hendada.

Vallavanem tunnistab, 
et hetkel ei kujuta nad 
veel päris täpselt ette, kui 
suureks võiksid kujuneda 
maja ülalpidamiskulud.

“Eks me hakka siin seda 
ökonoomsust taga ajama 
nii kuis mõistus lubab,” 
rääkis vallavanem.

“Ma arvan, et spordiga 
hoiame nüüd mõnda aega 
madalat profiili,” räägib 
Sangernebo. “Meil on 
probleeme ka teiselaadse 
huviharidusega. Kriitikat 
ei kannata muusikakooli 
ruumid. Aga ega päris hul-
luks ei saa ka kätte minna. 
Eks me käime siis Auras 
ujumas ja nemad tulevad 
jälle meile palli mängima. 
Tartusse sõidab ju siit au-
toga 15 minutit.”

Elva veefirmal taas 
uus juht

1. augustist on OÜ AWS 
juhataja Liia Krimses (pil-
dil). Krimses on sündinud 
1970. aastal ning ta on pä-
rit Tõrvast. Tal on kesk-eri-
haridus ning töötas enne 
AWS-i tööleasumist Val-
gas kinnisvara maaklerina. 
AWS juhataja ametikohta 
peab ta endale uueks väl-
jakutseks.

OÜ AWS juhatuse liige 
August Vester ütles, et ta 
valis mitme kandideerija 
hulgast välja kõige teovõi-
melisema inimese, kes on 
seoses oma tööga ka va-
rem inimestega suhelnud 
ning loodetavasti oskab 
teenust pakkuda.

“Mis puutub sellesse, 
et AWSi juhatajad on tihti 
vahetunud, siis selle põh-
jusi ma ei tea. Minu ajal 
on sellel ametikohal olnud 
ainult üks inimene ning 
tema lahkus põhjusel, et 
ta ei saanud oma tööüles-
annetega hakkama,” lisas 
Vester. EPP

Valmis tänukirja 
statuut

Elva linnavalitsusel 
puudub tänukirjade väl-
jaandmiseks kindel kord, 
tänukirju väljastati linna-
kodanike või asutuste taot-
luste alusel.

Nüüd on linnavalitsusel 
valminud tänukirjade väl-
jaandmise statuut, mille 
kohaselt võivad tänukirja 
andmist taotleda nii füü-
silised kui juriidilised isi-
kud, samuti teised isikute 
ühendused. Taotlus tuleb 
linnavalitsusele esitada 
vähemalt kümme päeva 
enne tänukirja kätteand-
mise aega.

Tänukiri antakse tun-
nustusena isikule, asutuse-
le või kodanike ühenduse-
le, kes on oma tegevusega 
andnud omapoolse panuse 
linna hüvanguks. Tänukir-
ja andmise otsustab lin-
navalitsus, kes tänukirja 
vormistab ning korraldab 
ühtlasi selle üleandmise.

Tänukirja statuudi kin-
nitab volikogu. EPP

Kolmapäeval oli Nõo vallavanem Rain Sangernebo pea päev otsa ajakirjanike haardes. Hommikul andis intervjuu 
raadiole ja pärastlõunal pressile. Postimehe fotograaf palus vallavanemal kangi tõsta ja hantleid kergitada. Spordi-
juht Jaak Teppan muudkui lisas kangile raskusi.

Foto: Kersti Koosa

Elvas toimus triatlon tän-
avu juba kahekümnendat 
korda. Lk 6

Rõngu volikogu loobus 
lepingust Riigi Kinnis-
vara ASga. Lk 2

Tolmavad tänavad teevad 
elanikele meelehärmi. 
Lk 3



18. august 20072

Rõngu vallavolikogu tühis-
tas Riigi Kinnisvara ASga 
sõlmitud lepingu ja soovitas 
vallavanemal kooli remon-
diks raha otsida mujalt.

Sirje Veldi

30. juunil 2005 andis Rõn-
gu vallavolikogu vallavanem 
Aivar Kuuskverele volitu-
sed sõlmida Riigi Kinnisva-
ra Aktsiaseltsiga (RKAS) 
leping Rõngu keskkooli 
hoone ja maa üürile võt-
miseks kuni 2020. aasta 30. 
augustini. Sama otsusega 
seati RKASi kasuks tasuta 
hoonestusõigus nimetatud 
hoone ja maa osas. Vastu-
tasuks pidi RKAS Rõngu 
koolimaja käesoleva aasta 
15. märtsiks täielikult reno-
veerima.

2005. aasta lõpuks viis 
RKAS lõpuni kooli võimla 
renoveerimise. Ehitus läks 
maksma pisut üle 6,1 mil-
joni ja selleks sai vald 2,9 
miljonit krooni toetust ka 
Euroliidu Struktuurifon-
dide KOIT programmist. 
Remondist kolmandiku tegi 
AS Eviko, misjärel vald an-
dis tööjärje ning võimla ja 
sellega kokku ehitatud ka-
hekorruselise koolimaja 15 
aastaks üle RKASile. Alates 
2006. aasta jaanuarist mak-
sab vald RKASile koolimaja 
kasutamise eest renti 30 000 
krooni kuus ehk 360 000 
krooni aastas.

Võimla avamisel rääkis 
vast ametisse asunud kooli-
direktor Raivo Ruukel aja-
kirjandusele, et kohe, kui 
kooliaasta lõpeb, algab koo-
limaja remont ja ehitustöö 
juurdeehitusel ning 2007. 
aasta lõpuks peaks kooli-
maja olema sama kena kui 
võimla. Tookord tõepoolest 
usuti, et see nii ka läheb. 

Kasutus- või 
kapitalirent?

Rahandusministeeriumi 
Riigikassa osakond juhtis 
RKASi tähelepanu sellele, 
et tegemist pole mitte ka-
sutus-, vaid kapitalirendiga 
ning sellisena sai see fiksee-
ritud ka Rõngu valla aasta-
aruandes.

“Probleem valla poolt 
üürilepingu kajastamisel 
tekitas olukorra, kus kavan-
datav hange ei saanud anda 
positiivset tulemust, sest 
vald ei oleks saanud parimat 
pakkumist aktsepteerida, 
kuna kapitalirendi puhul 
peab vara oma bilansis ka-
jastama rentnik ehk vald,” 
ütles RKASi koolikinnisva-
ra osakonna juhataja Tarmo 
Tallermaa.

Vallavalitsuse esialgse-
te arvestuste kohaselt pidi 
koolimaja kapitaalremont 
koos juurdeehitusega maks-
ma kokku kuni 25 miljo-
nit. Tänavu märtsis teatas 
RKAS Rõngu vallale, et 
nende hindadega ei ole või-
malik ehitustöid teha. Kogu 
koolihoone täies mahus 
rekonstrueerimiseks oleks 
valminud projekti kohaselt 
kulunud üle 41 miljoni kroo-
ni, mis tõstaks rendimakse 
ligi 360 000 kroonini kuus 
(~4,32 miljonit aastas).

Volikogu leidis siis, et nii 
suurt laenukoormust vald 
võtta ei saa, küll aga võiks 

Sulev Kuus, volikogu 
liige, Rahvaliit:

Volikogu hääletas maha 
Rõngu koolimaja remon-
ti puudutava eelnõu. Mul 
isiklikult jäi mulje, et osad 
volikogu liikmed ei saanud 
isegi aru, mida nad hääle-
tavad. Plaanis oli koolimaja 
kapitaalremont ja uue osa 
ehitus. Kaks päeva enne 
volikogu istungit vestlesin 
volikogu esimehega tele-

fonitsi ja ta oli minuga nõus, et meie poolt väljapakutud 
variant on enamvähem õige lahendus.Volikogu istungiks 
aga pandi lauale teine, minu arvates mittemidagi lubav 
variant. Veel soovitati hakata vallavanemal otsima raha 
koolimaja remondiks. Me teame kõik, et raha ei kasva 
puu otsas ning selle otsimisega tegelevad ka teised oma-
valitsused. Tekkis küsimus, et miks eelmine vallavanem 
siis koolimaja remondiga ei alustanud. Praegune valitsus 
vist ei ole riigis tervikuna seda küsimust tähtsaks pidanud. 
Järelikult tuleb meil, volikogu liikmetel, leida lahendusi 
koolimaja remondiks.

Väga paljud Eesti Vabariigi juhtpoliitikud on tegelikult 
meie poolt välja pakutud variandi heaks kiitnud ja arva-
nud, et see on õige asjale lähenemisviis. Koolimaja re-
mont ilmselt sellel aastal ei alga ning selles ei saa süüdis-
tada mitte vallavalitsust, vaid tegelikult peaks poliitilise 
vastutuse võtma Reformierakonna selle kandi poliitikud. 
Rõngu kool on oma õpitulemuste poolest olnud tugev 
kool ja võidaks mõistus, et see tugevus ei hakkaks lan-
gema mingite poliitiliste nüansside tõttu. Sisulist arutelu 
ei toimunud ka Rõngu keskkooli hoolekogu otsuse üle, 
mis ütles, et koolimaja remont on väga vajalik. Kahju, et 
selliste asjade käekäik huvitab vaid väheseid ja kindlasti 
ei huvita see võõraid. Kui Rõngu rahvas tahab, et kooli-
maja saaks remonditud, siis tehku oma otsus järgmistel 
valimistel. Eks lahenduste otsimine käib ka edaspidi, aga 
kas välja kukub nii nagu me lootsime, ei oska öelda. Soo-
vin tervele Rõngu kooli perele head algavat õppeaastat ja 
häid kordaminekuid!

Aivar Kuuskvere, Rõn-
gu vallavanem:

Nüüd, kui lõpuks oli 
vaja otsus teha kallinemise 
suhtes ning koolimaja val-
la omandist lõplikult välja 
viia (müüa RKASile) ning 
oleks saanud välja kuuluta-
da hanke, ise samaaegselt 
läbi viies vajalikud protses-
sid, tõmbas volikogu selle-
le paari enamhäälega vee 
peale. Jah, eks vastuseisu 

oli algusest peale, kuid 30 aastaks mõeldud remonti ei 
tehta pintsli ja tapeediga, see eeldab põhjalikke tarindi-
te rekonstrueerimist, uute tehnovõrkude ja kaasaegsete 
tingimuste loomist ja sellest pole minu arvates paljud aru 
saanud. See on minu arvamus.

Vallavolikogu tühistas Rõngu kooli 
remondilepingu Riigi Kinnisvaraga

KOMMENTAAR

kaaluda kooli kinnistu jaga-
mist ja hoone aluse kinnistu 
osa müüki Riigi Kinnisvara-
le. See võimaldanuks valla-
valitsuse arvates kogu koo-
lihoone täielikku rekonst-
rueerimist ega takistaks ka 
pikaajalise kasutuslepingu 
sõlmimist RKAS-i ja Rõngu 
valla vahel.

“Sisuliselt ei pidanud me 
etapiviisilist ehitamist ots-
tarbekaks, kuna seda hoo-
net ei õnnestu hästi jagada 
eraldi rakendusetappideks 
ja poolikult remonditud 
ruume ei saaks ju ka etappi-
de vahelisel ajal kasutada,” 
ütles Tarmo Tallermaa.

Riigikassa jäi aga endi-
selt seisukohale, et tegemist 
on kapitali-, mitte kasutus-
rendiga, mis muutis kogu 
lepingu vallale problemaati-
liseks, sest omavalitsuse lae-
nukoormus võib olla kuni 
60 protsenti niinimetatud 
puhta eelarve mahust. Het-
kel võiks Rõngu vald mak-
simaalselt laenata kuni 20 
miljonit krooni.

“Seega isegi juhul, kui 
vald suudab leida oma eel-
arvest üürimakseteks va-
jalikud vahendid, ei ole tal 
õigus nii suurt laenukohus-
tust võtta,” ütles Tallermaa. 
“Pidasime vajalikuks vallale 
probleemi tõsidusest teada 
anda ja vältida olukorda, 
kus täna heauskselt uutel 
alustel kasutusrendilepingut 
sõlmides jääks oht, et mõne 
aja pärast kohustatakse val-
da ka seda üürisuhet ikkagi 
laenukohustusena kajasta-
ma. Sel juhul kaotaks vald 
pikemaks ajaks igasuguse 
laenamise võimaluse, ka 
täna veel ettenägematute 
vajaduste tarbeks.”

Volikogul mõõt täis
5. juulil otsustas vallavo-

likogu RKASiga sõlmitud 
lepingu tühistada, jättes 
jõusse vaid kokkulepped 
võimla rendi osas.

“Vald ei saa võtta omale 
laenukoormust, mis ületab 
pooleteisekordselt kogu 
Rõngu valla eelarve,” üt-
les volikogu esimees Reno 
Laidre. “Kui omavalitsus 
hindab oma aastaseks inves-
teeringuvõimeks 3-4 miljo-
nit, siis ta ei saa maksta üle 
nelja miljoni ühe objekti lii-
singut. Ja kui me ei tea, mis 
hinnaga me 18 aasta pärast 
peame koolimaja taas välja 
ostma ning kas ja mis tingi-
mustel see üldse õnnestub, 
siis on see vallale kahjulik 
leping.”

Laidre sõnul kahetseb ta, 
et lepingut ei suudetud juba 
2005. aastal tagasi lükata. 
Ta on veendunud, et kui 
volikogu oleks 2005. aastal 
soostunud kaasama välis-
abi ja mõistlikult laenama, 
oleks koolimaja tänaseks 
remonditud.

“Sisuliselt on vallavalitsus 
kaks aastat passinud käed 
taskus ja pole koolile raha 
otsinud, sest leping Riigi 
Kinnisvaraga nägi ette, et 
ühtegi välisraha kasutada ei 
saa, sest hoone pole enam 
valla oma,” ütles Laidre.

Ent RKASi abiga on 
renoveeritud ka teisi kooli-
maju üle Eesti. Küsimusele, 
miks siis Rõngu keskkooliga 
on nii läinud, arvas Laidre, 

et teised omavalitsused ei 
haaranud korraga nii suurt 
tükki ja nende investeering 
polnud kordades suurem 
valla eelarvest, nagu Rõn-
gul.

Vallavanem Aivar 
Kuuskvere oli volikogu 
otsuses pettunud, kuid ei 
soovinud ajalehele otsust 
pikemalt kommenteerida. 
Tema sõnul oleks ehk kogu 
protsessi olnud võimalik kii-
rendada maksimaalselt kuni 
2-3 kuud.

Rõngu vallavolikogu 
liige, nüüdseks rahvaliitla-
ne Sulev Kuus näeb otsuse 
taga kohalike reformiera-
kondlastest poliitikute kar-
vast kätt, kelle tõttu koolire-
mont lükkub määramatuks 
ajaks edasi.

Rõngu loob 
pretsedendi

Seda meelt, et iga oma-
valitsus peab tõsiselt oma 
laenuvõimet hindama, oli 
ka Riigikassa pearaamatu-
pidaja Juta Maar.

“Eestis on olnud juhtu-
meid, kus omavalitsus on 
jäänud hätta oma kohustus-
te täitmisel ja riigil on tul-
nud neid saneerida,” ütles 
Maar.

Tallermaa sõnul on tegu 
vabariigi mastaabis siiski 
omamoodi pretsedendiga.

“Selliseid juhtumeid, kus 
leping on üles öeldud, ei ole 
varem esinenud,” ütles Tal-
lermaa. “Ühel korral on sa-

muti algselt plaanitud korda 
teha rohkem kui hiljem rea-
liseerida otsustati, aga see ei 
tähendanud sugugi loobu-
mist. Enamasti on lepingus-
se saanud ikka jõukohased 
soovid. Korral või paaril 
on kohalikul omavalitsusel 
oma võimalike kohustus-
te suuruse ja soovide üle 
otsustamine võtnud väga 
pikalt (ligi aastajagu) aega 
ja sellisel juhul oleme ise 
pidanud tõstatama lepingu 
jätkamise küsimuse.”

Et tegu on niikuinii ka-
pitalirendiga, leiab Refor-
mierakonda kuuluv Laidre, 
et vallal on kasulikum võtta 
pangalaenu ja kaasata muud 
välisabi.

Küsimusele, kas lepin-
gu katkestamine RKASiga 
toob vallale kaasa ka raha-
lisi kohustusi trahvide näol 
või tuleb ennetähtaegselt 
vallale tagasi osta renovee-
ritud võimla, ei tahtnud 
Tarmo Tallermaa telefonitsi 
vastata.

“See sõltub kõik sellest, 
millisele kokkuleppele eda-
sise koostöö osas jõuame,” 
ütles ta.

“Me ei tahaks panna 
valda sellisesse olukorda, 
kus ta ei suuda enam oma 
kohustusi täita. Ilmselt on 
vajalik olemasolevat lepin-
gut muuta või sõlmida uus 
leping. Juhul, kui meile 
tehakse ettepanek spor-
dihoone välja osta, oleme 
loomulikult valmis ka seda 
arutama.”

RKASi remonditud koolid:
2006: Märjamaa gümnaasium, Tallinna Linnamäe 
vene gümnaasium, Rahumäe põhikool, Tartu Her-
bert Masingu kool ja Varstu keskkool.
Uusehitised: Risti põhikooli spordihoone, Sillaotsa 
põhikooli spordihoone, Lohusalu lasteaed-algkool 
ja Rakvere eragümnaasiumi algklasside maja.
2007:  Avinurme keskkool, Kallemäe kooli Kures-
saare filiaal, Tallinna Mustamäe humanitaargüm-
naasium, Lasnamäe vene gümnaasium.
Uusehitised: Nõo põhikooli spordihoone ja Lindi 
lasteaed-algkool.

Ligi neljakümne aasta vanuse Rõngu koolimaja remont 
sumbus taas teadmatusse. 

Foto: erakogu
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MIS JUHTUS?

Kriminaalasjad
Ajavahemikus 30. juulist 1. augustini varastati Rõngu vallas 

Kalme külas piirdeta ja valveta kinnistult kreissaag, aiakäru, 
metallvann, tsingitud aiapostid ja metallriiul, kogumaksumu-
sega 6500 krooni.

Ajavahemikus juulikuu lõpust 10. augustini varastati Rõn-
gu vallas kinnistult 650 tm puitu. Esialgne kahju on 550 000 
krooni. Kurikael on teada.

13. augustil kell 21.15 tungis Konguta vallas 1972. aastal 
sündinud mees omaniku tahte vastaselt ja vägivalda kasuta-
des korterisse.

14. augustil kell 7.30 avastati, et Peedul raudteeäärsele 
teele pargitud ekskavaatoril Komatsu PC210LC8 seeria nr 
K50192, väljalaske aasta 2006, on lõhutud aknad, kaks oranži 
vilkurit, raadioantenn, näitude klaasid, bloki kaas, raadio ja 
tuhatoos.

Vargused
13. augustil kell 20.15 pani Ravo (s 1987) Konsumis oma 

dressipluusi varrukasse pudeli džinni maksumusega 37.90 
krooni ja jättis kassas selle eest maksmata.

14. augustil kella 0.30 ja 2.30 vahel on Nooruse tänaval ühe 
maja eest kadunud roller Yamaha Aerox väärtusega 18 000 
krooni.

Liiklus
10. augustil kell 23.55 kihutas Nõo vallas Kristjan (s 1985).
13. augustil kell 6.50 liikles Rõngu vallas 1946. aastal sün-

dinud mees sõidukiga, mis ei olnud läbinud tehnoülevaatust, 
mees jättis kontrollijale esitamata ka liikluskindlustuspoliisi. 
Kell 14.02 ületas Rõngu vallas Margus (s 1985) lubatud sõi-
dukiirust, sõidukil puudus ees ja taga nähtaval kohal algaja 
juhi tunnusmärk.

Avalik kord
5. augustil kell 0.45 jõi 1989. aastal sündinud noormees El-

vas alkohoolset jooki.
8. augustil kell 0.25 ronis 1990. aastal sündinud noormees 

Koidu tänavas mööda tuletõrjeredelit katusele, kolistas seal 
ja häiris majarahva rahu. Kell 0.30 tarvitas 1991. aastal sündi-
nud noormees Elvas alkohoolset jooki. Kell 10.45 olid 1990. 
aastal sündinud noormehel Elvas kaasas suitsud.

11. augustil kell 0.55 magas Kesk tänaval maja ees joobnud 
olekus Alvar (s 1971).

13. augustil kell 21.15 karjus ja lärmas Konguta vallas kor-
teris joobnud olekus Vladimir (s 1972), häirides majaelanik-
ke.

Ööl vastu 14. augustit lõhuti Käo teel asuva kaupluse 
aken.

16. augustil kell 0.10 pidas turvafirma patrull Tartu maan-
teel kinni huligaanitseja, kes lõhkus plakateid. Politsei koos-
tas 1992. aastal sündinud noormehele väärteoprotokolli.

Roolijoodikud
11. augustil kell 9 teatas tähelepanelik kodanik, et Nõo ale-

vikus kaupluse juures on sõiduauto Ford, mille juht on joobes. 
Politsei tabas sõidukiroolist 1956. aastal sündinud alkoholi-
joobes mehe. 

12. augustil kell 11.25 teatati politseile, et Nõo paisjärve 
ääres on sõiduautod Audi A6 ja BMW, mille juhid võivad olla 
joobes. Politsei kõrvaldas Audi roolist alkoholijoobes Indreku 
(1982). Kell 16.55 peeti kinni Rõngust Valguta suunas liiku-
nud Mazda, mille roolis oli alkoholijoobes ja juhtimisõiguseta 
Heino (s 1950).

Sama päeva õhtul kell 19.40 peatas politsei Nõo vallas al-
koholijoobes Rolandi (1968).

13. augustil kell 8.40 teatas valvas kodanik, et Rannu vallas 
kaupluse juures on sinine Opel, mille juht on joobes. Politsei 
kõrvaldas juhtimiselt alkoholijoobes Madise (s 1974). Kell 
15.39 jäi politseile Rõngu vallas silma 1946. aastal sündinud 
juhiloata ja alkoholijoobes mees, kes jättis kontrollijale esita-
mata ka liikluskindlustuspoliisi.

Leitud rahakott
12. augustil kell 16 leiti Verevi rannast rahakott pangakaar-

di ja õpilaspiletiga. Omanik saab rahakoti kätte politseist.

Liiklusõnnetused
10. augustil kell 7.35 toimus liiklusõnnetus Nõo vallas Nõo-

Meeri tee ja Raudtee tänava ristmikul, kus jalgrattur, 64-aas-
tane Luise eiras peateele sõites liiklusmärgi “Anna teed” nõu-
deid ning sõitis otsa seal liikunud maasturile Jeep Cherokee, 
mida juhtis 26-aastane Janar. Liiklusõnnetuses sai vigastada 
jalgrattur.

Kell 17.05 juhtus liiklusõnnetus Nõo vallas Jõhvi-Tartu-
Valga maantee 156. kilomeetril, kus sõiduauto Opel Omega, 
mida juhtis alkoholi tarvitamise tunnustega Vello (s 1943), 
sõitis kõrvalteelt ette peateele liikunud sõiduautole Ford 
Mondeo, mida juhtis Allar (s 1988). Liiklusõnnetuses sai viga 
Fordi juht, kellele anti esmaabi ja lubati seejärel kodusele ra-
vile.

12. augustil kell 17.15 juhtus liiklusõnnetus Nõo vallas 
Tamsa külas Peedu-Tamsa teel, kus sõiduauto Ford Mondeo, 
mida juhtis Mirjam (s 1977), kaotas kruusateel juhitavuse, 
sattus külglibisemisse ning sõitis teelt välja ja rullus katuse-
le. Liiklusõnnetuses sai viga sõiduki juht, kes lubati kodusele 
ravile.

14. augustil kell 12.55 teatati politseile, et A-Marketi juu-
res on otsa sõidetud sõiduautole Mazda 323. 

Põlengud
12. augustil kell 18.33 teatati tulekahjust Rõngu vallas 

Rannakülas. Põles 2 hektari ulatuses pilliroogu. Tulekahju 
likvideeriti kell 20.08.

Kruusakillustikuga pin-
natud tänavad tolmavad 
vähemalt paar kuud ja see 
tuleb elanikel lihtsalt ära 
kannatada.

Mare Nõmmik 

Soojad ja päikselised 
ilmad on olnud soodsad 
pindamistööde tegemiseks 
ning OÜ Elva Kommunaal 
Grupp lõpetas lepingujärg-
sed pindamistööd, kuid 
teede ja tänavate korraline 
remont jätkub. Turuplat-
si, Kesk ja Puiestee tänav 
said graniitkillustikust kat-
te, tolmuvabaks muudeti 
Põllu, Vikerkaare, Laane, 
Paju ja Soo tänav. Kruusa-
killustikuga kaeti kokku 13 
tänavat.

Häiriv tolm
Mitte kõik linnakodani-

kud ei ole rahul sellega, et 
nende kodutänavad tolma-
vad.

Lootuse tänava ela-
nikud kinnitasid, et nad 
ootavad pikisilmi vihma, 
sest tolm on tunginud nen-
de aedadesse ning katnud 
halli killustikutolmuga lil-
led, viljapuud ja põõsad. 
Uksi ja aknaid ei saavat 
tolmu tõttu üldse avada.

“Miks on veel 21. sa-
jandil mindud asfaltteelt 
kruusateele tagasi ja miks 
on asfaltkattega Lootuse 
tänav asendatud kruusa-
teega,” küsis Lootuse tä-
nava elanik Vello Käärik.

Käärik ütles, et käis eel-
misel nädalal Kundas, kus 
asub tsemenditehas, kuid 
linn oli tolmuvaba. Elva 
linn jätvat aga sellise mul-
je, nagu töötaks tsemendi-
tehas hoopis siin.

“Nüüd tolmavaid täna-
vaid enam ei kasteta, nagu 
vene ajal,” nurises Käärik.

Alo Rebane, kes elab 
Eha tänaval, kurtis samuti, 
et kruusakillustikuga pin-
natud tänav tolmab nii, et 

Tolmavad tänavad ärritavad 

ka tuba on kaetud tolmu-
korraga.

“Samas on see pinda-
mine tehtud tänavate kait-
seks. Parem olgu siis see, 
kui mitte midagi, need 
mõned kuud tuleb lihtsalt 
ära kannatada,” arvas Re-
bane.

Tolmu üle on kurtnud 
ka Pargi tänava elanikud.

Enamus tänavaid 
on tolmuvabad

“Võimalikud on erine-
vad pindamisvariandid, 
kuid arvestada tuleb linna 
rahaliste võimalustega ja 
sellest tulenevalt asjaolu-
ga, et graniitkillustik on 
neljandiku võrra kruusa-
killustikust kallim,” selgi-
tas linnamajandusosakon-
na juhataja Kalev Kepp.

Teede tolmuvabaks 
muutmine on pindami-
sest ligi kaks ja pool korda 
kallim. Kruusakillustiku-
ga pindamise ruutmeetri 
hind on orienteeruvalt 27 
krooni, graniitkillustiku-
katte ruutmeetri hind on 
35 krooni, mustkatte ruut-
meetri hind aga 58 krooni.

“Kruusakil lustikuga 
pindamise järel tolmab 
tänav paar kuud, enne 
kui tolm kaob. Ka graniit-
killustik tolmab lühikest 
aega,” ütles Kepp.

Samal ajal ei saa öelda, 
et graniitkillustikkate on 
kruusakillustikkattest vas-
tupidavam, sest ka kruu-
sakillustik sisaldab 20-25 
protsenti graniitkillustikku 
ning tänavakatte vastupi-
davus sõltub paljuski teede 
ja tänavate aluskatte olu-

korrast.
“See, et Lootuse tänaval 

toimus mustkattega tänava 
kulumiskihi uuendamine 
kruusakillustikuga, ei tä-
henda, et selle tagajärjel 
oleks asfalttee muutunud 
kruusateeks,” väitis Kepp.

Kepi sõnul on tänaseks 
tolmuvabaks muudetud 
kaks kolmandikku linna 
teedest ja tänavatest, seal-
hulgas ka kõik linna pea-
tänavaid ühendavad teed. 
Järgnevalt tuleks mustkat-
te alla viia Palu tee kuni 
linna piirini. Mahlamäel 
pinnatakse ilmselt Rahu 
ja Kõrre tänavad, samuti 
Tamsa tee.

“Tolmavate tänavate 
kastmist linnas ei toimu ja 
linn ei plaanigi seda, kuna 
tegemist on väga kalli tee-
nusega,” rääkis Kepp.

Lootuse tänava äärset lopsakat rohelust katab valge tolmukord. 

Foto: Mare Nõmmik

Juunikuu eelviimasel 
päeval said Tallinna rei-
sisadamas kokku 40 me-
sinikku üle Eestimaa, et 
minna uudistama põhja-
naabrite mesindust.

Kolme päeva jooksul sai 
bussiga maha sõidetud ligi 
tuhat kilomeetrit, külasta-
tud viit Soome tegusamat 
mesinikku ning tutvutud 
nende tegemiste ja elami-
sega. Väiksem mesilatest 
oli ligi saja pereline mesi-
la, suurem 700 pereline. 
Oli mida vaadata.

Soome mesinikud on 
rõhku pannud tootmis-
hoonete arendamisele ja 
tehnika muretsemisele. 
Nii näiteks Mesineisti talu 
peremees mesinik Juho 
Nuudera ütles, et tema 
võib tänu oma tehnikale 
üksi lahti kaanetada, vur-

Soome mesinikel külas
ritada ja kogumisnõudes-
se saata kuni 4 tonni mett 
päevas. Peale selle tegeleb 
ta ka intensiivselt emade-
kasvatusega –ligi 2500 me-
silasema aastas.

Olin meeldivalt üllatu-
nud, kui Mustajärvi mesi-
nik Juhani Lundeni ütles, 
et on mitmel korral käinud 
Elvas ja Valgutas ning tun-
dis hästi Valguta mesinik-
ku Olaf Puuritsat. Palus 
talle tervitusi edasi anda. 
Mustajärvi koolil olevat 
sõprussidemed Valguta 
kooliga.

Pilte sellest reisist Soo-
me on võimalik näha pü-
hapäeval, 19. augustil me-
sinike praktilisel õppepäe-
val, mis algab kell 10 Elvas, 
Pargi tn 34.

Praktilise õppepäeva 
teemad on: suve lõpu tööd 

mesilas, perede koonda-
mine ja söötmine, kärgede 
ülevaatus ja hoiustamine, 
vaha sulatamine. Sellest 
räägib Tõnu Hiiemäe. Tei-
sena esineb mesinik-vet.
arst Arvi Raie varroatoo-
sist ja kaasnevatest mesi-
lashaigustest, nende diag-
nostikast, tõrjest ja pro-
fülaktikast. “Rohelistest” 

ravimitest ja meetoditest 
varroatoosi tõrjes, sipelg- 
ja oblikhappe praktilise 
kasutamise võtetest kohe 
taru juures. Loeng-õppus 
võib kesta kuni kella 16ni.

Oodatud on kõik me-
sindushuvilised.

Tõnu Hiiemäe
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* Elvat külastas Oslo 
veevärgi heitvete spetsia-
list Ole Jakob Johansen, 
keda üllatas Elva reovee-
puhastusjaam, kuna see 
olevat kõige tulemuslikum 
Eestis. Johanseni hinnan-
gul ei vastanud vana Elva 
puhastusjaam kaasaja ta-
semele ja seadmed vajasid 
moodsamate vastu välja 
vahetamist. Kiita polnud 
ka reoveepuhastit läbinud 
vee kvaliteet, kuid samal 
ajal oli Johanseni arvates 
siin väga hästi ära kasuta-
tud loodusprotsesse: pä-
rast biotiikide ja märgala 
läbimist oli vesi nii kva-
liteetne, et see vastas ka 
Skandinaavia rangetele 
nõuetele. Johanson pidas 
kvaliteetseks ka biopuhas-
titesse kogunevat muda, 
mis sobiks hästi taimekas-
vatajatele.

* Volikogu istungil toe-
tati Elvas avatud interne-
tipunkti avamist, selle või-
maliku asukohana pakuti 
välja kultuurikeskust Si-
nilind. Avatud Eesti Fond 
lubas katta infopunkti ra-
jamisega seotud kulud, mis 
ulatusid üle 400 000 kroo-
ni, linna kanda jäid ülalpi-
damiskulud, mis 1998. aas-
tal oleks moodustanud 80 
000 krooni.

* Elva Kommunaalette-
võte kujundati ümber osa-
ühinguks, mille ainuoma-
nikuks on Elva linn. Juha-
tusse valiti Johannes Lind-
pere, Arno Uprus, Valdur 
Treial, Toomas Kooskora 
ja Rein Kolk. Ühel häälel 
lõpetati ka ME Elva Soo-
juse tegevus, senise munit-
sipaalettevõtte töö jätka-
jaks sai OÜ Elva Soojus.

* Kiirendamaks laste 
sisseelamist gümnaasiu-
mis, taheti uuest õppeaas-
tast avada 7-ndate klasside 
juurde lisaõppeklass, kus 
ei välistata ka tugiõpet. 
Klassi avamiseks eraldati 
linna reservfondist 12 000 
krooni.

* Postipoiss korraldas 
Kesk tänaval kohvikutee-
malise küsitluse. Küsit-
letavad meenutasid hea 
sõnaga kunagist turuplat-
siäärset kohvikut ja popu-
laarset Tiiru baari. Märgiti 
ka, et Elvas ei olegi ühtegi 
õdusat kohvikut, kuhu ta-
haks sisse astuda. Kohviku 
asukohaks pakuti randa, 
kesklinna või mõnd rahu-
likku linnaosa.

* Kesk tänaval avatud 
kalakiosk Pingviin pälvis 
Elva perenaiste tähelepa-
nu, sest see oli ainuke koht 
linnas, kust sai osta värs-
ket kala. Kioski peremees 
Tarmo Marken jäi ettevõt-
misega rahule, kalu toodi 
iga päev müügipunkti otse 
rannast, kõige rohkem kü-
siti räime ja rääbist.

Toimetaja Sirje Veldi, küljendaja Kristina Kütt. Väljaandja OÜ 
Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. Toetaja
Elva Linnavalitsus. Trükk AS Võru Täht. Kuulutuste vastuvõtt 
E, T, K kella 10-17 raekojas Kesk 32 tuba 209. Tel. 730 9899,  
e-mail: epoiss@kodu.ee. Toimetusel on õigus kaastöid toimetada 
ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega 
tagastata. Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. 
Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee 
või tel. 646 3363

Ekskavaatori lõhkumine jalgtee 
ehitust ei peata
Vandaalid tekitasid ehitusfirmale 120 000 kroonise kah-
ju, neid otsib politsei, samuti on nende tabamisest huvi-
tatud ehitusmasina omanik.

Mare Nõmmik 

OÜ Mihkel X töötajad alustasid eelmisel nädalal Elva-
Peedu jalgtee ehituse ettevalmistustöödega. Ka vandaa-
lid märkasid jalgteel alanud ehitustegevust ning lõhkusid 
objektil seisnud kalli ehitusmasina.

OÜ Mihkel X alustas Elva-Peedu jalgtee ehitust ette-
valmistustöödega, mille käigus puhastatakse kõigepealt 
jalgtee äär viie meetri laiuselt võsast, roomikekskavaator 
toodi kohale jalgtee äärde kuivenduskraavi kaevamiseks.

“13. augusti hilisõhtul lõhuti Elva-Peedu jalgteel raud-
tee ääres seisnud ekskavaatori kabiiniklaasid ja juhtmo-
nitor, lõhuti veel muudki, millele jõud peale hakkas,” 
rääkis Treial. “Esialgu tundub, et pärast lõhkumist liiku-
sid vandaalid ekskavaatori juurest Peedu suunas.”

Treiali sõnul on tegemist uue, 2006. aasta masinaga, 
mille hind on kaks miljonit krooni. Esialgsetel andmetel 
läheb masina remont maksma 120 000 krooni.

OÜ Mihkel X on välja pannud 10 000 kroonise vae-
vatasu sellele, kes annab infot, mis aitab leida vandaale. 
Infot oodatakse telefonil 504 5791.

Tõsine töö jalgtee ehitusel algab juba järgmisel nä-
dalal. Jalgtee tuleb valmistada ette selleks, et elektrikud 
pääseksid oma masinatega sinna tänavavalgustust pai-
galdama. Seejärel algab jalgtee muldkeha ehitus, milleks 
kulub vähemalt paar kuud.

“Need, kes kasutavad jalgteed, peavad arvestama, et 
jalgteel liiklemisega kaasnevad mõnda aega ebamuga-
vused,” rääkis Treial. “Septembris läheb ka Elva-Peedu 
jalgtee sild lammutamisele ja seoses sellega ei ole seda 
teed võimalik kasutada umbes nädala jooksul, kuni saab 
valmis uus sild.”

Ka politsei ootab informatsiooni inimestelt, kes lii-
kusid 13. augustist kell 17.30 kuni 14. augustini kell 7.30 
Elva-Peedu vahelisel jalgteel ja nägid seal sel ajavahemi-
kul liikumas noorukeid. Infot saab anda politseile telefo-
nil 745 6002 või isiklikult Einar Rebasele.

Ettearvatult on muutunud 
arutelud Eesti energiama-
janduse tuleviku üle ak-
tuaalseteks.

Taavi Veskimägi
Riigikogu liige

Kahtlemata on energee-
tika järgnevate aastate üks 
võtmevaldkondi, nii majan-
dus- kui julgeolekupoliitili-
selt. Siin langetatavad vali-
kud määravad paljuski, kas 
Eesti tõuseb maailmama-
janduse võitjate hulka või 
peame leppima varumeeste 
pingil istuja rolliga. 

Globaalsed eesmärgid 
kliimamuutustega võitle-
miseks on seadnud Eesti 
energeetika täiesti uude 
olukorda. Elektritootmine 
põhineb Eestis peamiselt 
põlevkivil (ca 92% kogu 
toodetud elektrist), mis on 
aga teatavasti väga suurte 
negatiivsete keskkonnamõ-
judega. Seetõttu kohusta-
vad Euroopa Liidu eesmär-
gid ja Eesti kokkulepped 
Euroopa Liiduga meid 
vähendama vääveldioksiidi 
hulka 2012. aastaks mak-
simaalselt 25 000 tonnini, 
saavutama 2010. aastaks 
taastuvenergeetika osa-
kaaluks minimaalselt 5,1% 
brutotarbimisest ja vähen-
dama oluliselt kasvuhoone-
gaaside heitkogust. Viimase 
osas on käivitatud teatavasti 
kvoodikaubandus, hetkel 
on teadmata, milliseks ku-
juneb Eesti kvoot järgmis-
teks aastateks. Ja kui meil 
isegi õnnestub seekord saa-
da sisetarbimise vajaduste 
katmiseks piisav hulk CO2 
kvoote, hakkab EL eesmärk 
vähendada 2020. aastaks 
kasvuhoonegaaside heitko-
gust 30% võrra võrreldes 
1990. aastaga piirama meie 
põlevkivienergeetikat.

Kõik see räägib ainult 
ühte – nii edasi minna ei saa. 
Heitmete kvoodikauban-
dust ja keskkonnahoiu ees-
märke silmas pidades tuleb 
tegeleda alternatiivide otsi-
misega tänasele põlevkivile 
põhinevale elektritootmise-
le. Ja lahenduste leidmisega 
on nagu ikka – kiire. Kuna 
energeetika investeeringud 
on suured ja mastaapsed, 
otsuste mõjud laiaulatusli-
kud, siis “energeetikalaeva” 
ei ole võimalik kiiresti pöö-
rata. See nõuab koheseid 
otsuseid, sest tänase seisuga 
on vähem kui kümne aasta 
pärast meil olemas ainult 
umbes 25% vajalikust elekt-
rist.

Kust tuleb 
ülejäänud elekter?

Esimene langetamist 
vajav otsus on asuda lisaks 
juba renoveeritud kahe-
le Narva Elektrijaamade 
katlale renoveerima veel 
kahte plokki. See tagaks 
meile aastaks 2016 koos Iru 
Elektrijaama ja väikejaama-
dega umbes 50% vajalikest 
võimsustest. 

Peame mõistma, et meie 
strateegiliseks tugevuseks 
on ja jääb ka tulevikus põ-
levkiviressursi olemasolu. 
Peame põlevkivi kasutamise 
efektiivsust oluliselt tõstma, 
vaatama üle kaevandusma-

hud. Täna on kaevandus-
lubasid ettevõtjatele välja 
antud summaarsele aasta-
mahule 23,75 miljonit tonni 
aastas. Nüüd tuleb arutada, 
millised on võimalused ta-
gamaks täna põlevkivikasu-
tamise kavas väljapakutud 
20 miljonilise aastamahu 
või koalitsioonilepingus 
oleva 15 miljoni tonnise 
aastamahu raamides püsi-
mine. Laiem arutelu peaks 
kaasnema põlevkivist too-
detud elektri eksportimise-
ga. Minu jaoks on taastu-
matust põlevkivist toodetud 
elektrienergia eksportimine 
põlevkivi põletamise sellise 
kasuteguri juures tulevikku-
vaatavalt eetiliselt küsitava 
väärtusega tegevus.

Teine küsimus seondub 
taastuvate energiaallika-
te ning soojuse ja elektri 
koostootmisjaamade te-
gevuse soodustamisega. 
Eelmine Riigikogu koos-
seis võttis siin vastu otsuse 
tõsta oluliselt taastuvatel 
energiaallikatel põhineva 
elektri sisseostmise hinda. 
Seega on suuresti erakapi-
talile loodud majanduslikud 
stiimulid investeerimaks 
taastuvelektri tootmisesse. 
Nüüd peab erakapital näi-
tama, kas nendel allikatel 
põhinev elektritootmine 
on tõsiseltvõetav alternatiiv 
põlevkivile.

Kolmas otsus seondub 
viimasel ajal palju kõneai-
net pakkunud Balti riikide 
ja loodetavalt ka Poola ühi-
se tuumajaama projektiga 
Ignalinas, samuti võimalike 
tulevikustsenaariumitega 
seoses Soomega tuumaalase 
koostöö alustamises. Tuu-
majaama alases koostöös 
ei ole täna tehtud veel üh-
tegi Eesti jaoks siduvat ot-
sust. Tuumajaama projektis 
osalemine täiendaks meie 
elektribilanssi CO2-vabalt 
toodetava elektriga.

Neljas otsus seondub 
täiendavate ühenduste ra-
jamise ja ühenduste läbilas-
kevõime suurendamisega 
Kesk-Euroopa ja Soome 
suunal. Meile on strateegili-
selt suure tähtsusega arves-
tatava võimsusega ühendu-
se loomine Poola ja Leedu 
vahel. Baltikumi võrgud on 
rahuldavalt omavahel in-
tegreeritud. Leedu-Poola 
ühendus võimaldaks meil 
kaaluda eraldumist Loode-
Venemaa ühendenergiasüs-
teemist. Ka julgeolekupo-
liitiliselt on see otsus suure 
tähendusega. Iseküsimus 
on üldse meie hoiak elektri 
impordi suhtes.

Viiendaks tuleb kindlasti 

süsteemselt tegeleda maa-
gaasi osakaalu vähendami-
sega meie sooja tootmisel ja 
mitte minna elektritootmi-
sel gaasijaamade kasutami-
sele, kuna see suurendaks 
veelgi meie sõltuvust Vene-
maast ja tema poliitikast. 
Sellega tuleb arvestatada 
seni, kuni Venemaal on ma-
jandus rakendatud poliitili-
se eesmärkide saavutamise 
vankri ette.

See on ka tuuleenergia 
kõige suurem strateegiline 
nõrkus. Teatavasti tuult va-
hel on, vahel mitte. Kui tuu-
leelektril on kogu elektribi-
lansis arvestatav roll, siis on 
vaja süsteemi stabiliseeri-
miseks hetkedeks, kus tuult 
ei ole, kiirelt käivitatavaid 
elektritootmise võimsusi. 
Jutud Rootsi hüdrovõim-
suste rakendamisest ei tun-
du olemasoleva info juures 
adekvaatsed. Jääbki üle 
gaasiturbiinide kasutamine. 
Mida see tähendab meile 
aga julgeolekupoliitiliselt?

Kuuendaks on küsimus 
kindlasti energia säästmise 
soodustamisest. Majan-
dus- ja kommunikatsiooni-
ministeerium on töötanud 
välja uue “Energiasäästu 
sihtprogrammi 2007-2013” 
eelnõu. Eestis on energia-
tarbimine ja kulu ühe ela-
niku kohta ja ühe krooni 
lisandväärtuse loomiseks lii-
ga kõrge. See on valdkond, 
kuhu tuleb senisest oluliselt 
enam suunata riigi ja ühis-
konna tähelepanu.

Seitsmendaks otsus-
tuskohaks on elektrituru 
täielik avamine. Euroopa 
Liitumislepingu alusel peab 
Eesti elektriturg hiljemalt 
2008. aasta lõpuks olema 
avatud 35% ulatuses, 2013. 
aastast täielikult. Arvesta-
tava läbilaskevõimsusega 
ühenduste olemasolul on 
eeldused reaalse elektritu-
ru rakendumiseks täiesti 
olemas, millest Eesti majan-
dus ja inimesed peaksid ai-
nult võitma. Siin on oluline 
soodustada omavahel mitte 
seotud tootjate olemasolu 
meie regiooni elektriturul. 

Küsimusi, mis energee-
tikas ja eriti elektrimajan-
duses nõuavad vastuseid, 
on veel hulgi. Seetõttu oli 
esmaspäeval Riigikogu 
arutelu Eesti kütuse- ja 
energiamajanduse arengu-
suundade üle igati õigus-
tatud. Küsitav on aga kor-
raldada istungit ilma ühegi 
sisulise alusdokumendita 
ja roheliste poolt pakutud 
lähenemisega – tuuma- ja 
põlevkivielekter on “hal-
vad”, tuuleelekter “hea”. 
Vaadates, et tänase seisuga 
on vähem kui kümne aasta 
perspektiivis selgusetu 75% 
Eesti sisetarbimiseks vajali-
ku elektri päritolu, on kõik 
konstruktiivsed lahendused 
kaalumist väärt.

Eesti elektri-
majanduse valikud

Huligaanid lõhkusid kabiiniakna ja kogu elektroonilise 
sisu.
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21. augustil tähistab 60. 
sünnipäeva Elva gümnaa-
siumi kehalise kasvatuse 
õpetaja Helve Riisalu.

Virve Tomson

Millal sporditegemisega 
alustasid?

Olin liikuv laps ja suurt 
paigal ei püsinud. Käisin su-
viti lehmakarjas. Karjamaa 
oli raudteepoolsel Arbimäe 
nõlval, kus olid siis vaid 
põllud ja karjamaa. Olime 
seal nelja-viiekesi karjatüd-
rukud koos. Seal õppisin 
silda tegema, spagaati ja 
hundiratast viskama, igasu-
guseid võimlemiselemente 
mõtlesime välja. Kui lõpe-
tasin kuuenda klassi, olin 
esimest suve karjast vaba 
– linnas keelati siis lehma-
pidamine. Sel suvel sain 
minna viimaks ometi pio-
neerilaagrisse. See oli minu 
jaoks fantastiline elamus! 
Eriti meeldis mulle seal 
endast väiksematega tege-
leda.

Treener Heino Mäesalu 
suusatrennis hakkasin käi-
ma kuuendas klassis. Aasta 
pärast läks mul juba päris 
hästi. Mäesalu oli väga hea 
treener. Treeningud olid 
huvitavad, ta tegi alati ise 
kaasa, trennis oli lõbus.

Suusaradadelt oled võit-
nud tiitleid koolinoorte 
meistrist Nõukogude Liidu 
meistersportlase tiitlini...

Eks need võidud hakka-
sid tasapisi tulema. Alguses 
koolinoorte, siis noorte ja 
hiljem täiskasvanute klassis. 
Nüüd, aastate möödudes ei 
oska ma nii väga tähtsusta-
da neid teenitud medaleid. 
Saavutuse momendil olid 
nad väärtuslikud muidugi. 
Kui 1964. aastal koolinoor-
te meistriks tulin, saatis 
tädipoeg mulle õnnitlus-
kaardi – “Pürgi edasi!”, mis 
tol ajal ka ajakirjanduses 
avaldati.

NL meistersportlase tiitli 
sain 1966. aastal Eesti koon-
dise liikmena NSVL Rah-
vaste Spartakiaadil Sverd-
lovskis. Koha poolest olin 
juunioride klassis 11. Kui 
oleks kümne hulka sõitnud, 
oleksin saanud koondise 
võistlusvormi (valge jope, 
elastikpüksid jne.) tasuta 
endale. Nüüd pidin poole 
hinnaga ära ostma. See oli 
riietus, mida poest tol ajal 
saada polnud.

Õpetajaks saamise 
plaan oli sul juba keskkoo-
lis. Sportlasena valisid eri-
ala õppimisel TÜ kehakul-
tuuriteaduskonna?

Mulle meeldis õpetaja 

Helve Riisalu: tahtsin õpetajaks 
juba koolipõlves

amet ja teadsin, et tahan 
kindlasti õpetajaks saada. 
Esialgu mõtlesin, kas kee-
mia või matemaatika õpe-
tajaks. Jälgisin pedagooge 
tunnis sellise pilguga, mida 
mina ei tohiks oma töös ka-
sutada. Eeskujuks oli range 
ja põhjalik keemiaõpetaja 
Looper. Tema konspektid 
olid väga põhjalikud ja jä-
releandmisi ta ei teinud.

Peale keskkooli lõpeta-
mist pakuti mulle Elva spor-
dikoolis treeneritööd. Kui 
olin võistlustel või laagrites, 
tegeles minu suusatüdru-
kutega Heino Mäesalu. 
Alustasin ka õpinguid TÜ 
kehakultuuriteaduskonna 
kaugõppeosakonnas. Kuid 
seoses abiellumise ja laste 
sünniga jäid õpingud poo-
leli. Lõpetasin Tartu Peda-
googilise kooli Pärnu filiaa-
li kehalise kasvatuse erialal, 
kuid tundsin, et sellest jääb 
treeneritöös ja õpetaja 
ametis väheks. Kuigi minu 
esimene ülikooliaeg jäi 
kümne aasta taha, tegin 
uuesti sisseastumiseksamid 
kehakultuuriteaduskonda 
ja lõpetasin 1984. aastal.

Treeneriameti kõrvalt 
oled kogu aeg töötanud ka 
kehalise kasvatuse õpeta-
jana. Miks treeneritööst 
loobusid?

Treenerina töötasin 15 
aastat. Tunnetasin, et ei 
taha enam treeninglaagrites 
käia. Neid oli igal aastaajal, 
kõikidel koolivaheaegadel. 
Õpetajad on vaheajapuh-
kusel, mina laagrites.Tund-
sin, et ei taha enam, et pean 
ennast selleks sundima. 
Õpetajaamet on mulle sü-
damelähedane ja otsustasin 
selle kasuks treeneriametist 
loobuda.

Kehaline kasvatus pole 
praegu laste seas just eriti 
populaarne. Kas õpetaja-
töö raske pole?

Kui amet meeldib, siis 
ei tunne raskust. Eriala on 
mul hobi ja töö meeldib, 
sellepärast tundub kõik 
minevat linnulennul. Kui 
õpetajana tunned, et on 
raske ja vastumeelt, siis ei 
maksa pedagoogina tööta-
da. Paaril õppeaastal olid 
mul sellised poisid, et tun-
di läksin vastu ootamatus-
tele. Nii hulle klasse pole 
õnneks mul ei enne ega 
pärast olnud. Olin kõiki-
deks ootamatusteks valmis. 
Mõtlesin enne tundi, mida 
teistmoodi teha, kuidas te-
kitada huvi tegevuse vastu. 
Nagu selja keerasin, võtsid 
võtme ja tirisid palliruumist 
vahendid välja. Hüpitsatega 
tiirutati nii, et ikka pidi kee-

gi pihta saama ja palle loo-
biti üksteisele pihtasaamise 
eesmärgil niisama. Kui hin-
damiseks läks, siis püüdsid 
ikka ülesanded ära teha, et 
parema hinde saaks.

Kuidas on elukogemu-
sed sind õpetajana muut-
nud?

Meenutan esimesi õpe-
taja-aastaid, kui olin nõud-
lik ja range. Elu aga lihvib 
seda rangust maha. Nüüd 
olen leebem ja järeleandli-
kum. Süsteem on ka aasta-
te jooksul palju muutunud. 
Õpilastele ei esitata enam 
nii kõrgeid nõudmisi, puu-
duvad normatiivid. Elu on 
õpetanud ka seda, et üri-
tuse organiseerimisel on 
ohutunne palju suurem. 
Rohkem mõtled läbi iga-
suguseid variante ja püüad 
neid ennetada.

Oled ametis ka klassiju-
hatajana?

Minu käe all on lõpeta-
nud viis Elva gümnaasiumi 
lendu. Kui viimase 12. klas-
siga lõpetasin, ütles direk-
tor mulle lõpuaktusel, et 
klass küll lõpetab, aga klas-
sijuhataja jätame 10. klassi 
kordama. Nii sain endale 
jälle uued lapsed, kes lõpe-
tavad gümnaasiumi tuleval 
kevadel. Klassijuhatajana 
saab lastega rohkem suhel-
da, oled lastega lähedasem 
kui kehalise kasvatuse tund 
seda võimaldab. Klassi 
juhatamine seob rohkem 
kooliga, oled vahendaja 
õpilaste ja juhtkonna vahel. 
On ka aeganõudev – kui 
teised aineõpetajad on läi-
nud, tegelen veel oma klas-
sijuhatajatööga.

Millega suvel tegeled?
Paaril suvel olen 

EkspressPosti teenistu-
ses 30 kilomeetri pikkusel 
maaringil ajalehti laiali ve-
danud. Augustikuu hom-
mikud on kell neli veel 
pimedad, panen rattatule 
põlema. Sõitmiseks oli mul 
käikude ja maastikukum-
midega jalgratas. Postive-
damisega sai kõik kummid 
läbi sõidetud, nii et uued 
kummid on juba all ja käi-
guvahetajad vahetatud.

Postivedu mulle meel-
dis. Marsruut oli seotud 
meie kunagiste Vellavere 
suusaradadega, mis mee-
nutab mulle vanu häid Elva 
suusa-aegu.

Milline unistus võiks 
sünnipäeva puhuks täide 
minna?

Tahaks jääda ikka noo-
ruslikuks ja liikuvaks ka 
siis, kui aastad mind tule-
vikus juba pensioniealiseks 
nummerdama hakkavad.

Jalgrattal väntab juubilar 
kergejalgselt nii tööl kui 
puhkehetkel. “Jalgratas 
on kehalise kasvatuse õpe-
taja vajalik töövahend,” 
ütleb Helve Riisalu. “Siia 
korvi panen oma märkmi-
ku ja tunniks vajalikud va-
hendid. See ei ole õpetajal 
lõbu pärast, vaid selleks, 
et hoida sidet õpilaste va-
hel. Et näiteks orientee-
rumisrajal keegi kaotsi ei 
läheks.”

Foto: Virve Tomson

Automaati saab kasutada 
Konsumi lahtiolekuaegadel 
E-P 9-22
aadressil Kesk 1, Elva

Elva Konsumi

makse-
automaat
aitab nüüd Sinu rahaasju 
lihtsamini korraldada.

Makseautomaadi abil saad:
• teha siseriiklikke makseid Eesti kroonides; 
• teha määratud makseid; 
• vaadata oma kontojääki ja toiminguid (eelmise kuu, 

jooksva kuu või 10 viimase toimingu kohta); 
• maksta telefoniarveid; 
• vaadata deebetkaardiga seotud konto saldot.

Makseautomaadi kasutamiseks on vajalik Hansapanga 
deebetkaart.
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FC Elva noored osalesid turniiril 
Hispaanias

25. juulist kuni 7. augustini viibisid FC Elva noored 
võistlusreisil Hispaanias Palencias. FC Elva osales järg-
mises koosseisus: väravavaht Lauri Õlli, kaitsjad Karl 
Bussov, Karl-Tõnis Laks, Mihkel Teder, Priit Pastak, Lau-
ri Eensalu, Rait Pastak, Mart Kaur, poolkaitsjad Martin 
Raid, Tarmo Kerro, Ats Joandi, Kaarel Tani, Mihkel Ki-
vimäe, ründajad Juhan Rootsma, Heido Västrik, Robi 
Männiste, Allar Tillmann, Tambet Kivi ja Kristen Kõks.

Kohapeal selgus, et tegemist ei olnud päris noorte va-
nuseklassiga, vaid hoopis avatud vanusegrupp, kus või-
sid ka mehed mängida. Sellegi poolest said noored hästi 
hakkama. Esimeses voorus kohtuti hispaanlaste CIA-E 
võistkonnaga. Meie noored suutsid kuumuses vastu pida-
da esimese poolaja ja selle ka võita, kuid teisel poolajal 
lõid hispaanlased kolm vastuseta väravat.

31. juulil kell 21 toimunud mäng FC Elva - CIA-E 
(ESP) lõppes tulemusega 1:3 (1:0). 27. mänguminutil lõi 
elvalaste värava Robi Männiste.

Teisel õhtul kohtus FC Elva lätlaste Olainega, kus 
mängisid täiskasvanud mehed. Lätlaste vastu suutsime 
hea mängu teha ja viigistada. 47. mänguminutil lõi Elva 
värava Allar Tillmann.

Kolmandas voorus tuli FC Elval kokku minna Riia 
Satiksme nimelise võistkonnaga. Selles mängus tõmbas 
võistlussärgi selga ka FC Elva treener Veiko Haan. Lätla-
sed võitsid 4:0 ja kindlustasid endale pääsme finaali. 

Turniiri viimasel päeval kohtusid FC Elva noored taas 
Olaine võistkonnaga, et selgitada turniiri kolmanda ja 
neljanda koha võistkonnad. Selles mängus olid lätlased 
selgelt paremad ja võitsid 5:0.

Vaatamata sellele, et ei suudetud võita ühtegi mängu, 
said meie noored juurde kogemusi ja nägid pika bussisõi-
du ajal Euroopa suurlinnu.

Marek Naaris

Elva rammumeeste medalivõidud
Suvistel jõumeeste võistlustel on Peeter Aani kõrval 
edukalt esinenud teinegi Elva rammumees Gunnar 
Gimbutas.

Virve Tomson

Augustikuu esimesel nädalavahetusel korraldas Võru 
raskejõustikuklubi Strongman teist aastat järjest kuni 
21-aastaste noorte  rammumeeste võistluse Eestimaa 
Noor Rammumees. Eakaaslastega oli jõudu katsumas 
ka Elva noormees, 19-aastane Gunnar Gimbutas. Kuuel 
alal stabiilselt esinenud Gimbutas saavutas üheteistküm-
ne osaleja hulgas kolmanda koha. Paremini õnnestunud 
aladeks olid kohvrite kandmine ja meremehe kõnd, kus 
Gimbutas oli teine. Eestimaa Noore Rammumehe tiitli 
võitis võrulane Argo Sibul, teine oli Mario Sild.

“Heameel on tõdeda, et Elvas on tulemas rammumees-
te järelkasvu. Treenimistingimused on meil head, olen 
nõu ja jõuga alati valmis aitama,” märkis Peeter Aan.

Hea etteaste tegi Gunnar Gimbutas ka nädal tagasi 
Saku Suverulli raames toimunud traditsioonilisel ram-
mumeeste jõukatsumisel, kus võitis Peeter Aani ja Ur-
mas Aimre järel kolmanda koha.

“Võistlejaid oli kutsutud küll käputäis, kuid see-eest 
kõik rammumeeste hulgas nime teinud mehed,” rääkis 
võitja Peeter Aan. “Võistlusalad olid kiired, puhkepau-
sid lühikesed. Samuti aitas omaltpoolt kaasa võistlejatele 
olukorra raskemaks muutmiseks lausa suurepärane mee-
letult kuum suveilm.” 

Tänavusuvised rammukatsumised on viimased pool-
teist aastat treener Arne Heinlaidi käe all harjutanud 
Peeter Aanil olnud edukad.

29. juulil Lätis Aglonas toimunud rahvusvahelisel 
rammumeeste jõuproovil võitis ta leedulase Antanas 
Abrutise järel pronksmedali. 5. augustil Valgamaal Restu 
Rammumehe võistlustel pälvis Peeter Aan ülinapi kaotu-
sega Rauno Heinlale teise koha Meelis Pungitsa ees.

Septembrikuu teisel nädalavahetusel osaleb Elva ram-
mumees rahvusvahelistel võistlustel Moskvas.

Airi Alnek võitis esikoha
10. augustil Soomes Lahti lähedal Orimattilas pee-

tud maailmameistrivõistlustel laskeorienteerumises või-
tis veteranide võistlusel W40 vanuseklassis kuldmedali 
ja meistritiitli Airi Alnek. Juunioride arvestuses võitis 
Karmen Alnek W20 võistlusklassis pronksmedali. Kalev 
Ermits oli M20 klassis 11. EPP

Verevi rannas, Elva-Ran-
nu maanteel ja linna staa-
dioni metsaradadel 12. au-
gustil 20. korda toimunud 
triatlonil võistles kokku 
128 triatleeti üheteistküm-
nes vanuseklassis.

Virve Tomson

Tund enne keskpäe-
va startisid Verevi ujula 
basseinis 100m pikkusele 
võistlusmaale D (sünd. 
1996 ja hiljem) ja C (19994-
1995) vanuseklasside võist-
lejad. Võistluse viimaselt 
alalt, 1,2 km krossijooksult 
jõudis esimesena finišisse 
Marko Etverk Vinni VAK 
klubist. Kolme ala läbimi-
seks kulus C klassi poiste 
arvestuses esikoha võit-
nud Etverkil aega 16.56. 
Teisena finišijoone ületa-
nud Relika Toome võitis 
tulemusega 17.38 esikoha 
tüdrukute C vanusegru-
pis. Noorimate triatleetide 
võistlustel osalesid kodus-
tel spordiradadel 9-aas-
tane Amanda Väiko ja 
10-aastane Cevin Anders 
Siim. Eelmisel aastal ühel 
triatlonivõistlusel kaasa 
teinud Cevin Anders Siim 
on tänavu osalenud viiel 
võistlusel ja kõigil ka pje-
destaalile jõudnud. Kodu-
võistlustel oli Elva poiss 
klubikaaslase (Ujumise 
SK) Henri Reinsalu järel 
teine.

“Täna läks hästi. Mulle 
meeldib rohkem rattasõit 
– on kergem ala. Täna tuli 
aga jooks kõige paremini 
välja, minu parim aeg triat-
lonil,” rääkis Siim. “Henri 
on minust aasta vanem, 
temast ma jagu ei saa. Aga 
konkurente on ikka võima-
lik võita, kulub selleks aas-
ta või kaks. Ujumine tahab 
kõvasti treenimist. Suveva-
heajal põhiliselt treenin ja 
võistlen.”

Tüdrukute D klassi nel-
ja osavõtja hulgas startinud 
Amanda Väiko pani triat-
lonivõistlustel ennast proo-
vile esmakordselt. Ema ja 
kohtunike julgustamisel 
õnnestus võimlemis- ja 
kergejõustikutreeningutel 
harjutanud sporditüdrukul 
võistlus ka neljandana lõ-
petada.

“Cevini ema kutsus 
kaasa ja olin nõus proo-
vima tulema. Ratas toodi 

selletarvis ka täna maalt 
ära,” rääkis Väiko. “Uju-
mine läheb mul hästi, olen 
suvel peaaegu kogu aeg 
vees, aga distants oli väga 
pikk, väsisin ära. Rattasõit 
oli ka nii pikk, ei jõudnud 
pärast enam hästi joosta. 
Jooksurajal mõtlesin, et 
kõnnin natuke ka, muidu 
pärast ei jõua üldse midagi 
teha. Kui hakkan rohkem 
trenni tegema ja oskan 
rohkem ujuda, siis on mul 
järgmisel võistlusel roh-
kem jõudu.”

Võistluste teises stardis 
ujusid B-vanuseklassi noo-
red (1992-1993) ja harras-
tajad 250 meetrit, sõitsid 
rattaga 10 km ja jooksid 
2,4 km. Esimesena lõpetas 
noorteklassi võitja Risto 
Veltbach Tamsalu triatloni-
klubist, aeg 32.41. Naistest 
oli kiireim üheteistküm-
nendana finišijoone ületa-
nud Kaidi Kivioja klubist 
Vinni VAK ajaga 35.16. 
Elva suusaklubi võistleja 
Janek Lessing jõudis üle 
lõpujoone kümnendana. 
Tulemus 35.08 andis har-

rastajate klassis seitmenda 
koha.

“Triatlonivõistlustelt 
käin huvi-harrastuskor-
ras läbi. Spetsiaalselt ma 
võistlusteks valmistunud 
ei ole. Ujuda ma ei oska, 
jooks oli enam-vähem,” 
rääkis laskejooksu ja -suu-
savõistlustel edukalt osale-
nud Lessing. “Tippsporti 
ma ei tee, võistlen harras-
tajate tasemel. Järgmisel 
nädalavahetusel proovin 
Eesti meistrivõistlustel 
suvebiathlonis meeste 
klassis võistelda, et vaatab, 
kuidas vahe on.”

Parim selgitati 
jooksurajal

Võistluspäeva kolman-
das stardis vette sumanud 
66 triatleeti kroolisid Ve-
revi järvel 750 m, sõitsid 
rattaga 20 km ja jooksid 
4,8 km.

Ujumisdistantsi lä-
bis kõige kiiremini Eesti 
koondislane Aleksander 
Latin, sekund hiljem juu-
nioride tugevaim Ayrton 

Grossmann. Eliitklassi 
võitja Priit Ailt startis rat-
tadistantsile kolmandana. 
Viimasel alal hea jooksu-
ga konkurendid selja taha 
jätnud Ailt võitis ligi pool 
minutit hiljem finišeerinud 
Kirill Kotšegarovi ees aja-
ga 56.16. Aleksander Latin 
oli tulemusega 57.28 kol-
mas.

“Võit tuli nibin-na-
bin,” rääkis Ailt. “Jook-
sus oli kõige raskem hetk. 
Kotšegarov sai esimesena 
minema. Esimesel kilo-
meetril sain vahe sisse, see 
jäigi lõpuni.”

“Täna ei läinud mul kõi-
ge paremini, ” ütles neljan-
dat aastat Elva triatlonil 
osalenud Kirill Kotšegarov. 
“Elvas on väga hea triatlo-
nirada – ilus järv, jooksu-
rada vaheldusrikas ja heal 
maastikul. Mina olen roh-
kem rattamees. Täna aga 
ei õnnestunud mul ratta-
sõidus eest ära sõita. Kui 
oleks saanud, oleks olnud 
motivatsiooni jooksus ka 
rohkem pingutada.”

Naisvõistlejatest ületas 
esimesena lõpujoone üld-
järjestuses 25ndana fini-
šeerinud eliitkassi võitja 
Anu Taveter suusaklubist 
Jõulu tulemusega 1:09.35. 
Tema järel pool minutit 
hiljem lõpetanud Alma Sa-
rapuu (Tabasalu TK) võitis 
Viru TK võistleja Helen 
Schmidti ees teise koha.

Noorte vanuseklassis tu-
lid võitjateks Kairi Schmidt 
(Viru SK) ja Janis Arts 
triatloniklubist 21.CC.

Juunioridest olid pari-
mad Sirlet Viilas ja Ayrton 
Grossmann klubist 21.CC. 
Veteranide vanuseklassi-
des võitsid Marina Järve 
(HERMES), Urmas Utar 
(Tabasalu TK) ja Aleksan-
der Gushin (SK NRK). El-
valastest olid võistlustules 
eliitklassi 25 võistleja hul-
gas 13. kohaga lõpetanud 
laskesuusataja Ilmar Vähi 
ja 25ndaks platseerunud 
Jürgen Lõhmus.

Veteranide vanuseklas-
sis oli Elvas võistlemas ka 
nädal tagasi Paides Eesti 
meistrivõistlustel poolpi-
kal triatlonidistantsil (1,9 
km ujumine, 90 km jalgrat-
tasõit ja 21 km jooks) M45 
võistlusklassis meistritiit-
li pälvinud riigikogulane 
Jürgen Ligi.

“Kui kaheksa aastat ta-
gasi triatloniga tegelema 
hakkasin, olen osalenud ka 
kõikidel Elva võistlustel. 
Eelmine hooaeg jäi ter-
vislikel põhjustel vahele, 
taastun alles,” rääkis Elva 
triatloni viienda kohaga 
lõpetanud Ligi. “Konku-
rents on meie võistlusklas-
sis kõva, rebimine on tihe. 
Täna sai määravaks see, 
kes Paide poolraudmehe 
võistluse kaasa tegi, kes 
mitte. Nädalaga pole ras-
kest võistlusest veel taas-
tunud.”

Võistluste korraldaja 
Andres Kübar on õnnestu-
nud spordiüritusega rahul.

“Nii suurt osalejate hul-
ka pole Elvas varem näi-
nudki. Võistlejatelt olen 
vaid positiivset tagasisidet 
kuulnud. Eks võistleja ra-
hulolu ole ju korraldajale 
kõige suurem kiitus. Kind-
lasti toimub triatlon ka 
järgmisel suvel.

Elva triatloni korralda-
mist toetasid Mari Äri, Vap-
per Mäger, Elva linnava-
litsus, Bambona AS, ratta-
pood Velopluss, Tauf-Auto 
AS ja Tartumaa Spordiliit.

Elva triatlonil 
rekordarv osavõtjaid

Ujumisdistantsilt kolmandana veest välja saanud eliitklassi võitja Priit Ailt hoidis 
head positsiooni ka rattasõidus ning pani oma võimed maksma viimasel alal.

Amanda Väiko – noorimas, D vanuseklassis 4. koht.

Foto: Virve Tomson

Cevin Anders Siim – D vanuseklassis II koht.

Foto: erakogu

Foto: Virve Tomson



Soovin osta 1-2 toal. korterit El-
vas. 5661 2821

13. augusti hilisõhtul lõhuti Elva-
Peedu jalgteel seisnud roomik-
ekskavaatori kabiini klaasid ja 
juhtmonitor. Kahju on väga suur. 
OÜ Mihkel X on välja pannud 10 
000 krooni suuruse vaevatasu 
info eest, mis aitab leida vandaa-
lid. Info tel. 504 5791

Respom Auto OÜ võtab tööle 
abitöölisi. 5650 3833

Puidufirma Elvas vajab tisleri 
õpilast. 509 2534

Pakun tööd kahele ehitusmehele
eramaja remondi- ja ehitustöödel. 
505 6422

Vajatakse lapsehoidjat 6-kuusele 
tüdrukule. 501 2888

Müüa 2-toal. ahik. korter
Arbimäel, 700 000.-. Võimalik ka 
välja üürida, 2500.- + maksud. 
5858 6857

Müüa 2-toal. korterid Rannus ja 
Elvas Ujula tn. 516 4024

Müüa 2-toal. ahik. korter (51 m²). 
5661 4322

Müüa maja Loode tn (110 m², 
2-k, renov, ahi+keskk, tsent 
vesi+kanal, abihoone, saun, 2 
garaaži, krunt 900 m²) 2,2 milj. 
Kontakt 5347 9928

Üürin 1-2 toal. korteri Elvas või 
Elva lähedal. (ka eramajas). Kiire! 
5666 1394

Üürile anda 3-toal. mug. korter 
Arbimäel või müüa. 5910 7677

Müüa või üürile anda korter
Arbimäel. 5345 0436

Annan üürile 3-toal. kõigi mugav. 
möbl. korteri kortermajas Elva 
kesklinnas. 5347 6337

Ostan garaaži Arbimäel. Tel. 
5354 3151

Ostan krundi Elvas 1500-2000 
m² otse omanikult. 5343 3082

08.32 Tänane kava 08.35 Maa-
hommik 08.45 Animasarjad 
09.55 Kümme isamaa kõnet* 
10.55 Surnud ärkavad* 11.50
Tubane suvi 12.15 Kullake, 
saa minu lapseks 13.15 Aar-
dejaht* 15.20 Robin Hood* 
16.00 Ilmapuu lävel 16.59 Õh-
tune kava 17.00 Animasarjad 
18.00 AK 18.15 Võru XIII 
folkloorifestival 18.45 AK (vk) 
18.55 Korvpalli EM valik-
mäng: Eesti-Rootsi 21.00 AK. 
Ilm. Sport 21.25 Surnud ärka-
vad 22.20 August 1991 23.50
Müüdimurdjad* 00.40 Sajandi 
usk 01.34 Homne kava 01.35
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06.15 Top Shop 06.30 Joo-
nissarjad 07.30 Tere õhtust!* 
08.00 Suvereporter* 09.00
Regina* 10.00 Bianca* 10.55
Kodus ja võõrsil* 11.55 Ele-
vant Ava seiklused (USA 
1994) 13.30 Metsik koer Nikki 
(USA/Kanada 1961) 14.50
Tähepoiss (USA 1997) 16.35
Bianca 17.30 Regina 18.30
Kodus ja võõrsil 19.30 Tere 
õhtust! 20.00 Ameerika su-
permodell 6 21.00 Suverepor-
ter 22.00 Kui mees armastab 
naist (USA 1994) 00.25 Kloun 
01.20 Nip/tuck* 02.05 Las 
Vegas 02.45 Mulla all 03.35
Walker - Texase korravalvur* 
04.20 Suvereporter*

06.25 Joonissarjad 08.00
Keno Loto. Summ 08.02
Metsik ingel 09.00 Meele-
tu armastus* 09.50 Kirgede 
torm* 10.50 Seitsmes taevas* 
11.45 Kahvel* 13.05 Võitlus 
sinimustvalge eest 13.35
Võitlus sinimustvalge eest 
14.05 Hoia ja keela* 15.00
Knight Rider 15.55 Keno 
Loto. Summ 16.00 Meeletu 
armastus 16.55 Kirgede torm 
18.00 Seitsmes taevas 18.55
Seitsmesed uudised eri 19.35
Võitlus sinimustvalge eest 
20.25 Õnnesärgis sündinud 
20.55 C.S.I.: Miami 21.55
44 minutit tuld (USA 2003) 
23.45 C.S.I.: Kriminalistid 
00.40 Summ 00.45 Omako-
hus* 01.35 Ruudulipp* 02.00
Õnnesärgis sündinud* 02.25
Telejazz 05.55 Uudised 06.15
Krimiuudised

08.38 Tänane kava 08.40 Maa-
hommik 08.45 Animasarjad 
09.55 15-aastased 10.20
Kuumad 70-ndad 10.45 Sur-
nud ärkavad* 11.35 Tuba-
ne suvi 12.00 August 1991* 
13.30 Suure Naudiskleja hukk 
14.25 Sajandi usk* 15.15
Õied pööristuultes 16.05 Meie 
16.59 Tänane kava 17.00
Animasarjad 18.00 AK 18.15
Ametilood 18.45 AK (vk) 19.00
Muumioru lood 19.25 Kuumad 
70-ndad* 19.50 Minuscule 
20.00 AK 20.05 Diana ja 
mehed 21.00 AK. Ilm. Sport 
21.25 Hercule Poirot 22.15
Oldboy (Korea 2003) 00.15
Kiirabihaigla 01.00 Yang ban 
Xi 02.29 Homne kava 02.30
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06.15 Top Shop 06.30 Joo-
nissarjad 07.30 Tere õhtust!* 
08.00 Suvereporter* 09.00 Re-
gina* 10.00 Bianca* 10.55 Ko-
dus ja võõrsil* 11.55 Ameerika 
supermodell 6* 12.50 Hilfiger 
otsib supertalenti 13.40 Su-
vehooaeg* 14.10 Top Shop 
14.25 Rocko seiklused 14.50
Walker - Texase korravalvur 
15.45 Meeleheitel kodupere-
naised 16.35 Bianca 17.30
Regina 18.30 Kodus ja võõrsil 
19.30 Tere õhtust! 20.00 Sen-
sitiivne Eesti 20.30 Krimi 21.00
Suvereporter 22.00 Sügavu-
ses (USA 2005) 23.50 Lennu-
ässad (USA 1992) 01.40 Las 
Vegas 02.20 Mulla all 03.15
RD: Imearst või verine petis?* 
04.05 Walker - Texase korra-
valvur* 04.50 Suvereporter*

06.25 Joonissarjad 08.00
Keno Loto. Summ 08.02 Met-
sik ingel 09.00 Meeletu armas-
tus* 09.50 Kirgede torm* 10.50
Seitsmes taevas* 11.45 Kõige 
naljakamad koduvideod 12.20
Kahvel* 13.20 Magnet 14.05
Hoia ja keela* 15.00 Knight 
Rider 15.55 Keno Loto. Summ 
16.00 Meeletu armastus 16.55
Kirgede torm 18.00 Seitsmes 
taevas 18.55 Seitsmesed 
uudised 19.15 Krimiuudised 
19.25 3D: Egomaania 20.25
Õnnesärgis sündinud 20.55
C.S.I. New York 21.55 Põge-
nemisteed ei ole (USA 1994) 
00.15 C.S.I.: Kriminalistid 
01.10 Summ 01.15 Julgeole-
kuohud 02.00 Minu nimi on 
Earl* 02.20 Lihtne elu* 02.50
Õnnesärgis sündinud* 03.15
Telejazz 05.55 Uudised 06.15
Krimiuudised

08.34 Tänane kava 08.35 Maa-
hommik 08.45 Animasarjad 
10.05 15-aastased 10.30
Kuumad 70-ndad 10.50
Hercule Poirot* 11.45 Tubane 
suvi 12.10 Diana ja mehed* 
13.00 Oldboy (Korea 2003) 
15.00 Muuseumirott 15.20
Õied pööristuultes 16.05
Meie 16.59 Õhtune kava 
17.00 Animasarjad 18.00 AK 
18.15 Puutepunkt 18.45 AK 
(vk) 18.55 Jalgpalli EM valik-
mäng: Eesti-Andorra 21.00
AK. Ilm. Sport 21.25 Hercule 
Poirot 22.20 Korvpalli EM va-
likmäng: Makedoonia-Eesti 
23.50 Türgi keelatud sõnad 
00.42 Homne kava 00.45
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06.15 Top Shop 06.30 Joo-
nissarjad 07.30 Tere õhtust!* 
08.00 Suvereporter* 09.00
Regina* 10.00 Bianca* 10.55
Kodus ja võõrsil* 11.55 Krimi* 
12.20 Sensitiivne Eesti* 12.50
Nakkusoht 13.45 Top Shop 
14.00 Rocko seiklused 14.30
Kass Oggy ja kurjad prussa-
kad 14.50 Walker - Texase 
korravalvur 15.45 Meeleheitel 
koduperenaised 16.35 Bianca 
17.30 Regina 18.30 Kodus 
ja võõrsil 19.30 Tere õhtust! 
20.00 Ellujääjad 21.00 Suve-
reporter 22.00 Nip/tuck 23.00
Jalgpallurite naised 23.30 Mil-
joni dollari mõrv (USA 2005) 
01.05 Las Vegas 01.50 Mulla 
all 02.45 Walker - Texase kor-
ravalvur* 03.30 Maailma suu-
rimate rindadega naine 03.55
Krimi* 04.20 Suvereporter*

06.25 Joonissarjad 08.00
Keno Loto. Summ 08.02 Met-
sik ingel 09.00 Meeletu ar-
mastus* 09.50 Kirgede torm* 
10.50 Seitsmes taevas* 11.45
Kõige naljakamad koduvideod 
12.20 Kahvel* 13.30 Magnet* 
14.05 Hoia ja keela* 15.00
Knight Rider 15.55 Keno 
Loto. Summ 16.00 Meele-
tu armastus 16.55 Kirgede 
torm 18.00 Seitsmes taevas 
18.55 Seitsmesed uudised 
19.15 Krimiuudised 19.25 3D: 
Erotomaania 20.25 Õnne-
särgis sündinud 20.55 Viking 
Lotto 21.00 Jericho 21.55
Põgenemine 23.40 Hulluma-
ja 00.35 C.S.I.: Kriminalistid 
01.30 Summ 01.35 Tulejoonel 
02.20 Õnnesärgis sündinud* 
02.45 Telejazz 05.55 Uudised 
06.15 Krimiuudised

08.34 Tänane kava 08.35 Maa -
hommik 08.45 Animasarjad 
10.00 15-aastased 10.25
Kuumad 70-ndad 10.45
Hercule Poirot 11.35 Tubane 
suvi 12.00 Vikerkaar 12.30
HotDok. Tervitusi Nõukogu-
de Eestist 13.30 Vahtsõ ilma 
veere pääl 14.25 Türgi keela-
tud sõnad* 15.15 Õied pööris-
tuultes 16.05 Meie 16.59 Õh-
tune kava 17.00 Animasarjad 
18.00 AK 18.15 Tubane suvi* 
18.45 AK (vk) 19.00 Muumioru 
lood 19.25 Kuumad 70-ndad* 
19.50 Minuscule 20.00 AK 
20.05 Paar 21.00 AK. Ilm. 
Sport 21.25 Hercule Poirot 
22.15 Tähelaev 23.30 Kiirabi-
haigla 00.15 Gabriel Yaredi 
muusika 01.09 Homne kava 
01.10 ETV 24

06.15 Top Shop 06.30 Joo-
nissarjad 07.30 Tere õhtust!* 
08.00 Suvereporter* 09.00
Regina* 10.00 Bianca* 10.55
Kodus ja võõrsil* 11.55 El-
lujääjad* 12.50 Nakkusoht 
13.45 Top Shop 14.00 Rocko 
seiklused 14.30 Kass Oggy 
ja kurjad prussakad 14.50
Walker - Texase korravalvur 
15.45 Meeleheitel kodupere-
naised 16.35 Bianca 17.30
Regina 18.30 Kodus ja võõr-
sil 19.30 Tere õhtust! 20.00
Kriminaalne Venemaa 21.00
Suvereporter 22.00 Be Cool, 
Chili Palmer on tagasi! (USA 
2005) 00.15 Kloun 01.15 Las 
Vegas 02.00 Mulla all 02.55
Nakkusoht* 03.40 Walker 
- Texase korravalvur* 04.25
Suvehooaeg* 04.50 Suvere-
porter*

06.25 Joonissarjad 08.00
Keno Loto 08.02 Metsik in-
gel 09.00 Meeletu armastus* 
09.50 Kirgede torm* 10.50
Seitsmes taevas* 11.45 Kõige 
naljakamad koduvideod 12.20
Kohver* 13.15 Magnet* 14.05
Hoia ja keela* 15.00 Knight 
Rider 15.55 Keno Loto 16.00
Meeletu armastus 16.55 Kir-
gede torm 18.00 Seitsmes 
taevas 18.55 Seitsmesed 
uudised 19.15 Krimiuudised 
19.25 3D: Püromaania 20.25
Õnnesärgis sündinud 20.55
Monk 21.55 Bingo loto 22.35
Kutsuge Cobra 11 23.30
Päästjad 00.25 C.S.I.: Kri-
minalistid 01.20 Mõrvarühm 
02.05 Õnnesärgis sündinud* 
02.30 Telejazz 05.55 Uudised 
06.15 Krimiuudised

08.34 Tänane kava 08.35 Maa-
hommik 08.45 Animasarjad 
10.00 15-aastased 10.20
Kuumad 70-ndad 10.45
Hercule Poirot* 11.40 Tuba-
ne suvi 12.05 Gabriel Yaredi 
muusika* 13.00 Helgi! 13.35
Ai (Prantsuse 2000) 15.20
Õied pööristuultes 16.05 Meie 
16.59 Õhtune kava 17.00
Animasarjad 18.00 AK 18.15
Lisaaeg 18.45 AK (vk) 19.00
Muumioru lood 19.25 Kuu-
mad 70-ndad 19.50 Minuscule 
20.00 AK 20.05 Maailma suu-
rim pere (USA 2006) 21.00 AK. 
Ilm. Sport 21.25 Loomasuu 
ei valeta 21.35 Miss Marple 
23.10 Dibley vikaar 23.50 Siin 
me oleme 01.00 Kergejõustiku 
MM Osakas 07.25 ETV 24

06.15 Top Shop 06.30 Joo-
nissarjad 07.30 Tere õhtust!* 
08.00 Suvereporter* 09.00 Re-
gina* 10.00 Bianca* 10.55 Ko-
dus ja võõrsil* 11.55 Everwood 
12.50 Nip/tuck* 13.45 Top 
Shop 14.00 Rocko seiklused 
14.30 Kass Oggy ja kurjad 
prussakad 14.50 Walker - Te-
xase korravalvur 15.45 Mee-
leheitel koduperenaised 16.35
Bianca 17.30 Regina 18.30
Kodus ja võõrsil 19.30 Tere õh-
tust! 20.00 RD: Mehised tissid 
21.00 Suvereporter 22.00 Pea-
mine kahtlusalune 23.55 Sõ-
dur Jane (USA 1997) 02.05 Öö 
Roxburys (USA 1998) 03.25
Kriminaalne Venemaa* 04.15
Suvereporter* 05.05 Walker 
- Texase korravalvur* 05.50
Nakkusoht*

06.25 Joonissarjad 08.00 Keno 
Loto 08.02 Metsik ingel 09.00
Meeletu armastus* 09.50 Kir-
gede torm* 10.50 Seitsmes 
taevas* 11.45 Kõige naljaka-
mad koduvideod 12.20 Koh-
ver* 13.15 Magnet* 14.05 Hoia 
ja keela* 15.00 Knight Rider 
15.55 Keno Loto 16.00 Mee-
letu armastus 16.55 Kirgede 
torm 18.00 Seitsmes taevas 
18.55 Seitsmesed uudised 
19.15 Krimiuudised 19.25 3D: 
Äärmuslikud hirmud 20.25 Õn-
nesärgis sündinud 20.55 Grey 
anatoomia 21.55 Ikka ilma 
suudluseta (USA 1999) 00.05
Tavaline kurjategija (Inglise-
Saksa-Iiri 2000) 01.55 Sild ei 
kuhugi (Uus-Meremaa 1986) 
03.20 Õnnesärgis sündinud* 
03.45 Medikopter 117 04.35
Seadusesilmad 05.20 Seadu-
sesilmad06.05 Päästjad* 06.50
Uudised 07.10 Krimiuudised

08.49 Tänane kava 08.50
Animasarjad 09.35 Ohu piiril 
10.00 Õnne 13 10.30 Laulge 
kaasa!* 11.00 Tubane suvi 
11.25 Miss Marple* 13.00
Kergejõustiku MM Osakas 
16.29 Õhtune kava 16.30
Suveuniversiaad Bangkokis 
17.20 AegRuum 18.00 AK. 
Sport 18.15 Teateid tegelik-
kusest 18.45 AK (vk) 19.00
Gilmore‘i tüdrukud 20.30
Laulge kaasa!: Elva 21.00
AK 21.20 Sport. Sport 21.35
Sopranod 22.25 Kerge-
jõustiku MM Osakas 23.25
Modigliani (Itaalia-Prantsu-
se-Rumeenia-Saksa-Ingli-
se-USA 2004) 01.30 Culture 
Club 03.05 Kurat tuleb sauna 
03.20 Kergejõustiku MM Osa-
kas 06.45 ETV 24

06.30 Sheena 07.10 Top Shop 
07.25 Komissar Rex 08.15
Suvereporter* 09.05 Võluvägi 
10.00 Ameerika supermodell 
6* 11.00 Suvehooaeg 11.30
Jalgpallurite naised* 12.00
Tantsud hobustega 12.30 Ko-
dus ja võõrsil* 14.45 Teismeli-
ne Faust (USA/Kanada 2002) 
16.25 Põgenemine kanjonist 
(USA/Kanada 1998) 18.05
Superlapsehoidja 19.00
McLeodi tütred 20.00 Kelgu-
koerad 21.00 Suvereporter+ 
21.35 Bingo (USA 1991) 
23.15 Vihmavari ja kõvakü-
bar (USA 1998) 00.55 Tappev 
võrgutus (USA 2005) 02.25
Varesed (Saksamaa 2006) 
04.00 Kaabakas (USA 1997) 
06.00 Suvereporter+*

07.20 Joonissarjad 08.55
Keno Loto 09.00 Degrassi 
kool ja tema noored 09.30 8 
lihtsat reeglit minu teismelise 
tütrega kohtamiseks 09.55
Hommikuköök 10.25 Totaal-
ne muutumine 11.15 Peetri 
köök 11.35 Nurgakivi 12.10
Metsik Lääs 13.55 Vormel-1 
MM 2007 kvalifikatsioonisõi-
dud: Türgi GP 15.10 Grey 
anatoomia* 16.00 Keno Loto 
16.05 Värinad 2 18.00 Malai-
sia 18.55 Seitsmesed uudi-
sed 19.15 Sport 19.25 Puhka 
Eestis 20.05 Paradiis Havail 
21.00 Bermuda kolmnurk 
(USA 1996) 22.45 Eelmise 
suve saladus (USA 1997) 
00.45 Väike Nikita (USA 
1988) 02.30 Värinad 2 04.05
Põgenemisteed ei ole (USA 
1994) 06.00 Õnnesärgis 
sündinud* 06.25 Simpsonid* 
06.50 Uudised 07.10 Sport

08.52 Tänane kava 08.55
Animasarjad 09.30 Terve 
suvi 10.00 Õnne 13 10.30
Prillitoos 11.15 Kergejõustiku 
MM Osakas 16.30 Ajalik ja 
ajatu 17.00 Smallville 17.43
Õhtune kava 17.45 Must ja 
valge koer 18.00 AK. Sport 
18.15 Eesti lood 18.45 AK 
(vk) 19.00 Gilmore‘i tüdrukud 
19.45 Robin Hood 20.30 Minu 
pere 21.00 AK. Ilm 21.15
Sport. Sport 21.30 Surnud 
ärkavad 22.20 Kergejõustiku 
MM Osakas 23.20 Minu Bush 
23.45 Juuksurisalong 00.37
Homne kava 00.40 ETV 24 
03.50 Kergejõustiku MM Osa-
kas 06.15 ETV 24

06.25 Sheena 07.10 Top 
Shop 07.25 Komissar Rex 
08.15 Kallis õde 08.40 Super-
lapsehoidja* 09.30 Vampiirid, 
piraadid ja tulnukad 10.00
Peamine kahtlusalune* 11.50
Meie kangelane 12.45 Kodus 
ja võõrsil* 15.00 Trikimees* 
15.30 Lõuapoolik 2006 16.30
Sensitiivne Eesti* 17.00 Ellu-
jääjad* 18.00 Teadmata ka-
dunud - ellujäämislugu (USA 
2006) 19.00 McLeodi tütred 
20.00 Kelgukoerad 21.00
Suvereporter+ 21.35 Sahara 
(USA/UK/Saksa/ 2005) 23.50
Pelham 1-2-3 (USA 1998) 
01.25 Kiirtee (USA 2002) 
03.00 Kaskadööritrikkide au-
hinnad 2007* 04.00 Suvere-
porter+*

07.20 Joonissarjad 08.55
Keno Loto 09.00 Degrassi 
kool ja tema noored 09.30 8 
lihtsat reeglit minu teismelise 
tütrega kohtamiseks 09.55
FernGully: Viimane vihma-
mets (Inglise-USA-Austraalia 
1995) 11.15 Omakohus 12.10
Kutsuge Cobra 11* 13.10
Puhka Eestis* 13.45 Purje-
laua Formula klassi MM 2007 
Tallinnas 14.15 Ruudulipp 
14.45 Vormel-1 MM 2007: 
Türgi GP 16.55 Keno Loto 
17.00 Simpsonid 17.30 Nor-
manni Show* 17.55 Malaisia 
18.55 Seitsmesed uudised 
19.15 Sport 19.25 Puhka 
Eestis 20.05 Paradiis Havail 
21.00 Minu nimi on Earl 21.30
007: Eriti salajane (Inglise 
1981) 00.00 Eesti muusika 
karikas 01.00 Seks ja linn 
01.40 Totaalne muutumine* 
02.25 Telejazz 05.55 Uudised 
06.15 Sport
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Esmaspäev, 20. august Teisipäev, 21. august Kolmapäev, 22. august Neljapäev, 23. august Reede, 24. august Laupäev, 25. august Pühapäev, 26. august

Ostame pidevalt saare- ja tam-
mepalke. Info tel. 504 8445

Tulen ja ostan kasutatud raama-
tuid Elvas. Raha kohe kätte. 734 
1901

Ostan õunapurustaja ja mahla-
pressi. 517 4014

Küttepuud (ka kuiva). 513 8937

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Betoon pumpamisega, kruus, 
liiv, muld. Tel. 529 1979

Müüa Audi 80 diisel vla 1994, 
Audi 80 bensiin vla 1990, hakk-
lihamasin (3 faasi), mullafrees
krott, korralikud aknad (140x95). 
5556 3846

OÜ müüb pidevalt ehituslikku 
saematerjali. 5373 5466

Müüa ehituslik saematerjal, 
lauad, prussid. 5399 9140

Müün mett 50 kr/kg igal pühap.
Tööstuse 12 Elvas. 523 4654

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Veoteenus kalluriga 6,5 t. 5373 
5466

Laenud. Raamatupidamisteenu-
sed. OÜ Kredinaator 516 4024

Lamekatusetööd. Tel. 5332 9491

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõidu-
ki (jääb Teile) või kinnisva-
ra tagatisel. Lõunalaenud 
OÜ, Jüri 39, Võru, www.
lounalaenud.ee 5680 8199.
Nüüd ka laupäeval avatud!

Võlgade KIIRMENETLUS koh-
tuväliselt ja kohtus, õigusabi, 
tel. 5551 8899, Lõunalaenud 
OÜ, Jüri 39, Võru

14. augustil otsustati:
Jagada kinnistu Kirde 2f 

kaheks reaalosaks, määra-
ta reaalosade aadressid ja 
pindalad: Kirde 2f, pindala 
1679 m² ja Kirde 2g, pind-
ala 846 m².

Anda ehitusluba Tähe 9 
üksikelamu rekonstruee-
rimiseks; AS-le Dolphin 
nõusolek õnnemängude 
korraldamiseks aadressil 
Kesk 17 Elva.

Maha kanda ehitustöö-
de käigus lammutatud ja 
uute seadmetega asenda-

LINNAVALITSUSE ISTUNG

tud linnavara.
Muuta Elva linna 2007. 

aasta eelarvet majandus-
liku sisu ja tegevusalade 
järgi.

Määrata lapse sünni-
toetus Tiia Torkile.

Sõlmida töövõtuleping
OÜ-ga Hilaris Küttesüs-
teemid Peedu Lasteaia 
maakütte ehitamiseks; 
Elva Haigla mitteeluruu-
mide kasutus- ja koostöö-
lepingu lisaleping.

Kanda majandustege-
vuse registrisse FIE Siivi 
Jõgi, rannatoolide laenu-
tus Verevi rannas tähtaja-
ga kuni detsember 2008.

Esitada eelnõu linna-
volikogule: Elva Linnava-
litsuse tänukirja statuut; 
Elva Linnaraamatukogu 

põhimääruse muutmine; 
Elva Linnaraamatukogu 
kasutamise eeskirja muut-
mine; Elva Linnavoliko-
gu 27.03.2006.a otsuse nr 
7 “Elva Linnavalitsuse 
struktuuri, teenistujate 
koosseisu ja palgamäärade 
ning palgatingimuste kin-
nitamine” muutmine.

Maia Kukk
Linnasekretär

Sügav kaastunne Kai Treialile
EMA

surma puhul.
Klassikaaslased

Elva keskkooli päevilt

Siiras kaastunne Anule 
õemehe

JÜRI KADAJA
kaotuse puhul.

Helle, Sirje, Mare

TEADE

Mahlamäe 2 kinnistu 
detailplaneeringu avali-
kul arutelul 14.08.2007 ei 
esitatud ettepanekuid ja 
vastuväiteid planeeringu 
kohta.



18. august 20078

Parimad autokaubad - FIXUS!
WWW.FIXUSNET.EE

OÜ Marepleks   *   Valga mnt 7A   *   tel 7 303 665

hind enne 13500.-

Roller Freedo 1

17990.-17990.-

Roller Freedo 5

Roller Formula R

hind ennehi d 21490.-

Roller  Oliver City

hind enne 21490.-

Roller Aragon

hind enne 23990.-hind enne 23990.-

Pakkumine kehtib kuni kaupa jätkub

Tule küsi järelmaksu
 piisab 2000-kroonisest sissetulekust

hind enne 21490.-

Roller Freedo 5Roller Freedo 5

hind enne 2

ver City Roller A

hind enne 13500.-
Päi
kes

e p
iste


